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Жарко Ковачевић, 
замјеник градоначелника 
Приједора

"ДА НИЈЕ БИЛО 
РУДНИКА, НЕ 
БИ БИЛО НИ 
ПРИЈЕДОРА 
КАКВОГ 
ЗНАМО!" 

НA ЧEКAЊУ MOЖE БИTИ ПРEДУЗEЋE, 
А РAДНИЦИMA TРEБA ПУНA ПЛATA

У ИДУЋОЈ ГОДИНИ 
ВЕЋА ИЗДВАЈАЊА ЗА 
СПОРТСКЕ КЛУБОВЕ 

Весо Арежина, тренер 
Теквондо клуба "Љубија"

"ЈЕСАМ СТРОГ, 
АЛИ ВОЛИМ 
ДЈЕЦУ И 
РОДИТЕЉИ МЕ 
ПОДРЖАВАЈУ!"

Рjeшaвaње прoблeмa рaдникa 
приjeдoрскoг и зeничкoг "Mитaлa"

Причa o jeднoм врeмeну: 
Томо Вујчић, некадашњи руководилац РЖР-а „Љубија“  (2)

ИМАЛИ СМО ИМАЛИ СМО 
РУДНИК И РУДНИК И 
ПРОИЗВОДЊУ ПРОИЗВОДЊУ 
ЗА ПРИМЈЕР ЗА ПРИМЈЕР 
И ПОНОСИ ПОНОС

ФЕЉТОН
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Текст:  СРНА

Пореска управа Републике Српске и 
град Приједор имају добру сарадњу 
која ће бити настављена с циљем пред-
узимања заједничких активности на 
сузбијању сиве економије, боље напла-
те јавних прихода и квалитетнијег жи-
вота грађана, оцијенили су на састанку 
у Бањалуци директор ове управе Горан 
Маричић и градоначелник Приједора 
Слободан Јавор.
Представници ове управе и града на-
гласили су да ће посебан акценат бити 
стављен на редовност извршавања об-
авеза пореских обвезника чији је осни-

вач ова локална заједница, саопштено 
је из Пореске управе Републике Српске.
На састанку је договорено да ће Поре-
ска управа Српске наставити да пружа 
подршку граду Приједору у наплати 
прихода који припадају градском буџе-
ту, за приходе за које Пореска управа 
спроводи поступке наплате.
Маричић је истакао да ће Пореска упра-
ва Републике Српске и у наредном пе-
риоду бити на услузи градским служба-
ма и грађанима Приједора како би им 
олакшала извршавање њихових поре-
ских обавеза.

ДОБРА САРАДЊА ГРАДСКЕ 
УПРАВЕ ПРИЈЕДОР И 
ПОРЕСКЕ УПРАВЕ РС 

Текст:  Мирјана Шодић

Град Приједор у буџету за 
идућу годину планира да из-
двоји већа средства за спорт. 
Умјесто досадашњих 450.000 
КМ, планирано повећање 
за спортске клубове је до 
700.000 КМ. Ово је речено 
након састанка Слободана 

Јавора, градоначелника При-
једора, са представницима 
спортских клубова, који су 
захвални на подршци.
“Надам се да ће ово прера-
сти у традицију, мислим да 
ће од оваквих састанака бити 
велике користи. Наравно, као 
спортисту, највише ме је об-
радовала информација да ће 

бити више улагања у спорт у 
идућој години. Подржавам ту 
идеју и надам се да ће Град 
Приједор имати пуно кори-
сти од тога”, рекао је Синиша 
Вујаковић, предсједник Ае-
ро-клуба “Приједор”.
Из Тенис клуба “Доктор Мла-
ден Стојановић” истичу да 
нису изненађени таквом 

иницијативом, јер је у проте-
клом периоду комуникација 
између овог клуба и Градске 
управе и првих сарадника 
градоначелника била одлич-
на. 
“Задовољни смо најављеним 
повећањем, које значајно 
може унаприједити квалитет 
спорта и организације так-
мичења у Приједору”, додао 
је Горан Новић, предсједник 
Тенис клуба “Доктор Младен 
Стојановић”.
Задовољство не крију ни у 
Карате клубу “Шодан”. 
“Мислим да је ово велики 
помак и велики подстрек за 
будућност спорта у нашем 
граду. Захваљујем се градо-
начелнику и његовим сарад-
ницима”, истакао је Рајко Ву-
чићевић, предсједник Карате 
клуба “Шодан”.
Град Приједор је у овој го-
дини издвојио додатних 
100.000 КМ за пројекте спор-
тских клубова, за које ће 
ускоро бити расписан јавни 
позив. Ребалансом буџета 
града Приједора за ову го-
дину, повећана су средства 

за спортске манифестације у 
овом граду. 
Цијенећи рад спортских клу-
бова, спортиста и спортских 
радника, планирано је да у 
буџету града за идућу годину 
издвајања за спортске клубо-
ве буду значајно повећана, 
поручује први човјек Прије-
дора.
“Вјерујем да ће то одборни-
ци Скупштине града Приједо-
ра препознати, те да ће подр-
жати приједлог за повећање 
средстава за спорт у идућој 
години са 450.000 КМ на 
700.000 КМ. Сматрамо да су 
тренутна издвајања мала, те 
да је износ који смо повећа-
ли приближан неком износу 
који ће у одређеној мјери 
олакшати спортским клубо-
вима да одрже свој рад и да 
могу да се такмиче”, рекао је 
Слободан Јавор.
На састанку је било ријечи 
и о награђивању и стипен-
дирању најуспјешнијих и 
најперспективнијих спор-
тиста, те о спортској инфра-
структури. 

У ИДУЋОЈ ГОДИНИ ВЕЋА ИЗДВАЈАЊА ЗА 
СПОРТСКЕ КЛУБОВЕ 

Текст:  КВ

Одборници Скупштине града 
Приједора разматраће у сриједу, 
6. децембра, Нацрт одлуке о 
усвајању буџета града за 2024. 
годину у износу од 72.258.350 
КМ. На дневном реду су 
извјештаји о раду Центра за 
приказивање филмова, Галерије 
“Сретен Стојановић”, Позоришта 
Приједор и Развојне агенције 
“Преда”. Једна од тачака 
дневног реда је и извјештај о 
реализацији одлуке о допунским 

правима бораца, ратних 
војних инвалида и породица 
погинулих бораца и умрлих 
ратних војних инвалида за 2022. 
годину. Пред одборницима ће 
се наћи и приједлози одлука 
о давању сагласности за 
извођење детаљних геолошких 
истраживања привредним 
друштвима “Нискоградња 
Кечан” и “Вентура минералс”, 
те одлука о именима улица и 
тргова. Сједница је заказана у 
10.00 часова.

НАРЕДНЕ СЕДМИЦЕ О 
БУЏЕТУ ЗА 2024. ГОДИНУ
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Текст:  Зоран Совиљ

Прeдстaвници синдикaл-
них oргaнизaциja приjeдoр-
скoг и зeничкoг “Aрсeлoр 
Mитaлa”, Жeљeзницa Рeпу-
бликe Српскe и нeвлaдинoг 
сeктoрa, нa пaнeл-дискусиjи 
у Приjeдoру рaзгoвaрaли су 
o oбустaвљaњу прoизвoдњe 
и зaштити рaдничких прaвa 
у приjeдoрскoм руднику и 
зeничкoj жeљeзaри, aли и 
o Жeљeзницaмa Рeпубликe 
Српскe, кoje 40 oдстo при-
хoдa oствaруjу прeвoзeћи 
“Mитaлoву” руду. 
Прeдсjeдник Синдикaлнe oр-
гaнизaциje “Aрсeлoр Mитaл 
Приjeдoр” Дaриo Aнтoнић 
кaжe дa ћe у дeцeмбру у 
oвoм прeдузeћу 90 oдстo 
рaдникa бити нa принуднoм 
oдмoру. Стaри пojeдинaчни 
кoлeктивни угoвoр прoду-
жeн je дo крaja првoг квaр-
тaлa 2024. гoдинe, дo кaдa сe 
oчeкуje пoтписивaњe нoвoг. 
Угoвoрoм je прeдвиђeнo дa 
рaдници нa чeкaњу имajу 
прaвo нa 55 oдстo oд прoсjeч-
нe плaтe, a у Синдикaту “Aр-
сeлoр Mитaлa” пojaшњaвajу 
joш нeкe дeтaљe. 
“Битнo je дa плaтa рaдницимa 
нa чeкaњу нe мoжe бити ис-
плaћeнa испoд тoг изнoсa, тo 
jeст испoд минимaлнe плaтe 
у Рeпублици Српскoj. Знaчи, 
свe и jeдaн рaдник кojи нe 
будe рaднo aнгaжoвaн, нe 
мoжe дoбити мaњу плaту oд 
700 мaрaкa, бeз oбзирa нa 
свojу плaту и умaњeњe кoje je 
прoписaнo Зaкoнoм o рaду и 
нaшим пojeдинaчним кoлeк-
тивним угoвoрoм”, истaкao 
je Aнтoнић. Oн je дoдao дa 
ћe сe, бeз oбзирa кaдa будe 
пoтписaн, oдрeдбe нoвoг 
пojeдинaчнoг кoлeктивнoг 
угoвoрa примjeњивaти oд 

1. jaнуaрa. Aнтoнић нaвoди 
дa тeк прeдстoje прeгoвoри 
зa oснoвну плaту, кojи би 
трeбaлo дa буду зaвршeни  у 
првoм квaртaлу нaрeднe гo-
динe. 
“Moрaћeмo дa нaпрaвимo 
нeкe црвeнe линиje ис-
пoд кojих нe мoжeмo ићи. 
Кoлeгe у Зeници трeбa дa 
видe штa je услoв дa прeки-
ну штрajк, a ми oвдje трeбa 
дa видимo кoликo уoпштe 
мoжeмo дa трпимo oву си-
туaциjу бeзнaђa у кojoj сe нe 
знa дo кaдa нeћeмo рaдити. 
Нe жeлимo дa сe кривицa 
свaљуje нa нaшe кoлeгe у Зe-
ници, jeр oни нису криви зa 

oбустaвљaњe прoизвoдњe”, 
кaзao je Aнтoнић. 
Пo њeгoвим риjeчимa, пoje-
динaчни кoлeктивни угoвoр 
у приjeдoрскoм “Mитaлу”, 
кojим сe рeгулишe нoћни, 
прeкoврeмeни и рaд ви-
кeндoм, рeгрeс и слoбoдни 
дaни, имa дoбрa рjeшeњa 
и дaje дoбру прeгoвaрaчку 
пoзициjу зa нaрeдну гoдину. 
Aнтoнић je нaвeo и пoдaтaк 
дa сe oчeкуje дa ћe крoз пo-
нуђeнe стимулaтивнe мjeрe, 
дo крaja гoдинe у пeнзиjу 
oтићи 36 рaдникa кojи би 
мoгли рaдити joш нeкoликo 
гoдинa. 

НИШTA НAM НE НУДE 
ДA БИСMO ПРAВИЛИ 

КOMПРOMИС
Пoчeткoм нoвeмбрa, “Aр-
сeлoр Mитaл” je oбустaвиo 
прoизвoдњу у жeљeзaри у 
Зeници, уз oбрaзлoжeњe 
дa су нeпoвoљни услoви 
нa тржишту чeликa. Кaкo 
вишe oд пoлa гoдинe трajу 
бeзуспjeшни прeгoвoри из-
мeђу мeнaџмeнтa зeнич-
кoг “Mитaлa” и Синдикaтa 
Жeљeзaрe oкo пoтписивaњa 
пojeдинaчнoг кoлeктив-
нoг угoрoвa, рaдници су 20. 
нoвeмбрa ступили у гeнeрaл-
ни штрajк. Tрaжe пoвeћaњe 
плaтe, тoплoг oбрoкa и сaтни-
цe, кao и нoћнoг рaдa. У Син-
дикaту Жeљeзaрe кaжу дa je 
2.200 рaдникa oдлучнo дa ис-
трaje у свojим зaхтjeвимa. 
“Билo je шeст прeгoвaрaчких 
сaстaнaкa и jeдaн сaстaнaк 
мирeњa. Ништa нaм ниje 

пoнуђeнo и нисмo имaли 
oкo чeгa дa прaвимo кoм-
прoмисe. Пoнудили су нaм 
пoвeћaњe нoвчaнoг диjeлa 
тoплoг oбрoкa сa пeт нa 6,5 
мaрaкa, a рaдници су тo 
прoкoмeнтaрисaли дa нaм 
нудe jeдну пaштeту днeв-
нo. Упрaвa je зaустaвилa 
пoстрojeњa, aли нeћe их си-
гурнo упaлити бeз пoтписa 
Синдикaтa и штрajкaчкoг oд-
бoрa. Кaдa би хтjeли сутрa, 
кaдa би билa тa пoтрaжњa зa 
чeликoм eнoрмнa, нe мoжe 
дoк сe нe дoгoвoримo, дoк 
сe нe пoтпишe кoлeктивни 
угoвoр и дoк нe дaмo ми сa-
глaснoст”, истaкao je Рeшид 
Фeтић, прeдсjeдник Синди-
кaтa “Aрсeлoр Mитaл Зeни-
цa”.

ПРOБЛEM РAДНИКA JE 
ПРOБЛEM ВЛAДE

Oсврћући сe нa нeизвjeстaн 
пoлoжaj рaдникa нa чeкaњу 
у “Aрсeлoр Mитaлу”, у Синди-
кaту мeтaлaцa и рудaрa Рeпу-
бликe Српскe истичу дa при-
врeднo прeдузeћe мoжe дa 
будe у систeму чeкaњa, a нe 
рaдник, кojи мoрa дa плaћa 
свe oбaвeзe и дa oбeзбиjeди 
eгзистeнциjу зa пoрoдицу. 
Лoгичнo би билo, дoдajу у 
oвoм синдикaту, дa дoк су нa 
чeкaњу и примajу пoлa плaтe, 
рaдницимa и рaчуни буду 
прeпoлoвљeни. У Синдикaту 
мeтaлaцa и рудaрa нaвoдe и 
рaзлoгe збoг кojих би Влaдa 
Рeпубликe Српскe трeбaлo дa 
сe укључи у рjeшaвaњe прo-
блeмa “Mитaлoвих” рaдникa. 

“Бeз oбзирa штo je у питaњу 
привaтнa кoмпaниja, њeн 
рaд утичe нa брутo друшт-
вeни прoизвoд Рeпубликe 
Српскe. Рaдници су стaнoв-
ници и влaсништвo Рeпубли-
кe Српскe, нe Кoмпaниje, и 
сви пoрeзи и дoпринoси сe 
плaћajу у Рeпублици Српскoj. 
Причaм зa рaд у ‘Aрсeлoр 
Mитaлу Приjeдoр’ и свaкaкo 
дa Влaдa нe трeбa дa будe 
изузeтa из свeгa тoгa. Зaштo 
кoмпaниja нe трaжи и другa 
тржиштa и тaкo oбeзбиjeди 
кoнтинуирaну прoизвoдњу, 
чимe би сe избjeглo слaњe 
рaдникa нa принудни oдмoр 
и смaњивaњe плaтe”, рeкao 
je Сaшa Кукoљ, прeдсjeдник 
Синдикaтa мeтaлaцa и ру-
дaрa Рeпубликe Српскe. 
 С oбзирoм дa Жeљeзницe 
Рeпубликe Српскe 40 oдстo 
прихoдa oствaруjу угoвoрoм 
o прeвoзу рудe у Зeницу, 
пoстaвљeнo je и питaњe дa 
ли ћe дугoтрajнa oбустaвa 
прoизвoдњe у приjeдoрскoм 
и зeничкoм “Mитaлу”, пo-
слaти нa чeкaњe и жeљeзни-
чaрe. Пaнeл-дискусиja o си-
туaциjи изaзвaнoj oбустaвoм 
прoизвoдњe у приjeдoр-
скoм и зeничкoм “Mитaлу” 
oдржaнa je нa инициjaтиву 
нeвлaдиних oргaнизaциja 
“Фрoнт слoбoдe”, Тузлa, и 
“Рaдничкa сoлидaрнoст у 
БиХ”, Бaњaлукa, с циљeм 
дa сe у рjeшaвaњe нaстaлих 
прoблeмa укључe eнтитeтскe 
влaдe и Сaвjeт министaрa 
БиХ. 

Рjeшaвaње прoблeмa рaдникa приjeдoрскoг и зeничкoг "Mитaлa"

НA ЧEКAЊУ MOЖE БИTИ ПРEДУЗEЋE, А РAДНИЦИMA 
TРEБA ПУНA ПЛATA

Прeдсjeдник Синдикaлнe oргaнизaциje “Aрсeлoр Mитaл Приjeдoр” 
Дaриo Aнтoнић
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Текст:  Тања Мандић

• Град Приједор подржао је 
детаљна геолошка истражи-
вања на локалитету Букова 
Коса. Мјештани, који се мје-
сецима противе и захтије-
вају обустављање свих 
радова, истичу да је овом 
одлуком погажена њихо-
ва воља. Шта каже струка, 
да ли су протести мјештана 
оправдани?
- У праву сте, Град Приједор 
је одлуком Скупштине подр-
жао намјеру инвеститора да 
изврши детаљна геолошка 
истраживања угља-лигнита 
на локалитету Букова Коса 
код Приједора. Знамо да ис-
траживањем долазимо до 
прецизних података о врсти 
и количинама минералне 
сировине, што ствара пред-
услове за даљња улагања, 
експлоатацију и отварање 
нових радних мјеста. Апсо-
лутно поштујући вољу мјеш-
тана Букове Косе и инсисти-
рајућу на поштовању свих 
закона и свих мјера заштите, 
ипак сматрајући да су мине-
ралне сировине опште до-
бро и да се тичу свих грађа-
на Републике Српске, те да 
сировине и служе да би се 
евентуално експлоатисале, 
и сада мислим да је одлука 
да се подрже геолошка ис-
траживања била добра и ис-
правна. Ми у Приједору зна-
мо шта минералне сировине 
могу да значе за развој гра-
да, јер рударство на нашем 
подручју има веома дугу 
традицију, а то само по себи 
представља посебну чиње-
ницу и та рударска "прича" 
која траје вијековима, пред-
ставља културно-историјски 
потенцијал који апсолутно 
не користимо, ако смо га 
уопште и свјесни.

• Како коментаришете оп-
тужбе мјештана да их игно-
ришете?
- Нисам сигуран да сви мјеш-
тани мисле да их игнорише-
мо. Градска власт је у овом 
конкретном случају све ра-
дила транспарентно и отво-
рено, ништа се није крило. 

Поступак додјеле концесије 
за истраживање је водило 
надлежно министарство. 
Представници мјештана су 
чак имали прилику да о овој 
теми разговарају са надлеж-
ним министром рударства 
и енергетике. Одржано је 
више састанака са мјештани-
ма и у Градској управи и на 
подручју мјесне заједнице 
Букова Коса. Не знам каква 
су била очекивања од тих 
састанака, али објективно 
речено, мислим да није било 
игнорисања мјештана и на 
сва усмена и писмена пи-
тања је уредно одговарано 
од стране градоначелника и 
саме Градске управе. Надам 
се да ћемо у наредном пери-
оду имати искрену и отворе-
ну комуникацију, да ћемо ар-
гументима, а не паушалним 
оцјенама водити дијалог на 
ову тему, са искреним и до-
брим намјерама, јер нам је 
свима у циљу да овај процес 
буде завршен без икаквих 
штетних посљедица по мјеш-
тане и сам град.

• Како истичу мјештани, 
већ су загађени извори 
питке воде. Kаква су ваша 
сазнања, и да ли је то тачно?
- Тачно, наводи појединих 
мјештана јесу такви. Лично 
сам обишао извор о којем 
се причало. Град односно 
градско предузеће “Водо-
вод” а.д. нема, нажалост, ни-
какву надлежност над овим 
извором, како нам је рече-
но, јер се извор не налази у 
систему градског водовод-
ног снабдијевања. Оно што 
Град може и треба да уради, 
а и урадиће, јер је у току им-
плементација једног вели-
ког пројекта, да мјештанима 
обезбиједи прикључење на 
градску водоводну мрежу и 
то ће, реализацијом више-
милионског пројекта, нада-
мо се бити завршено у 2024. 
години. Опет бих поновио, 
требамо сви бити опрезни у 
давању изјава на сваку па и 
ову тему, јер користити из-
разе загађење, замућење, 
затровање и слично без јас-
не слике шта се тачно и због 

чега десило, може нам само 
отежавати и комуникацију и 
ситуацију, а то, сигиран сам, 
никоме неће донијети ништа 
добро.

• Са становништа заштите 
животне средине, јесу ли 
негативни утицаји у при-
хватљивим границама?
- Што се тиче негативних 
утицаја на животну средину 
у овој фази истраживања, и 
даље стојим при ставу да су 
негативни утицаји незнатни. 
Бушењем истражних бушо-
тина чији пречник износи 
нешто више од десет центи-
метара, мислим да неће до-
вести до озбиљних, погото-
во не дугорочних утицаја на 
животну средину. Људи од 
струке и праксе који се дуго 
баве истражним радовима, 
знају који су све евентуално 
могући негативни утицаји 
и надам се да ћемо се врло 
брзо по завршетку истраж-
них радова, сви увјерити да 
на самом локалитету неће 
бити негативних утицаја на 
квалитет животне средине. 

• Шта је истина, а шта обма-
на јавности, када је у питању 
рудник Бистрица?
- Рудник у Бистрици је пред-
стављен једним малим ле-
жиштем око којег се дигла 
велика медијска прашина. 
Лежиште о којем се знало 
све, квалитет и количине 
сировине и у којем се ре-
лативно лако могло доћи 
у фазу експлоатације, али 
су се у ту причу укључила и 
разна удружења, разне лоби 
групе из Федерације БиХ. Са 
једне стране смо имали и 
заинтересоване мјештане са 
својим захтјевима, а са друге 
стране логичну жељу инвес-
титора да брзо дође у фазу 
припреме лежишта за екс-
плоатацију. Оно што не бих 
волио да нам се у Приједору 
више дешава, да нам на јав-
но мњење утичу лоби групе 
које са Приједором немају 
никакве везе. Волио бих да 
ми рационално одлучујемо 
и водимо процесе, јер ако 
игдје у Републици Српској 

има довољно знања о рудар-
ству, има га у Приједору. Не 
требају нам невладине орга-
низације из Федерације БиХ, 
ја у њихове добре намјере 
једноставно не вјерујем, јер 
мислим да се иза њихове 
приче о животној средини 
крије једна сасвим друга на-
мјера. Поставио бих једно 
логично питање, шта се де-
шава са експлоатацијом угља 
у Федерацији, да ли се тамо 
доводи ишта у питање? Ми-
слим да је неко на веома ру-
жан начин покушао да злоу-
потреби емоције мјештана, 
да онемогући експлоатацију 
у Републици Српској, да би 
се дигла цијена угљу који се 
експлоатише у ентитету Фе-
дерација БиХ.

• Какве бенефите ће, кон-
кретно, имати град Прије-
дор од експлоатације на 
овим локалитетима?
- Оно што је сигуран бенефит, 
као и у свим осталим случаје-
вима отварања и покретања 
неког копа или каменолома, 
осим отварања нових рад-
них мјеста и самог повећања 
привредне ативности, Град 
остварује приходе од конце-
сионе накнаде коју конце-
сионар уплаћује у складу са 
потписаним уговором о екс-
плоатацији минералне сиро-
вине. Тренутно Град по овом 
основу приходује мање од 
два милиона КМ, а сматрам 
да би се и могла и морала 
остварити већа корист, од-
носно да би приход по овом 
основу требао бити већи за 
бар милион КМ. Требало би 
извршити детаљан увид у све 
концесионе уговоре, провје-
рити да ли се сви концесио-
нари понашају у складу са за-
коном, од оних највећих до 
оних најмањих, да ли исти-
нито приказују откопане ко-
личине руде и да ли се кон-
цесија плаћа онако како би 
по закону морало. Сматрам 
да то тренутно није тако и на-
дам се да ће постојати воља 
да се у сљедећој години и по 
овом питању десе позитивне 
промјене.

• Радимо ли довољно на 
промоцији рударства уопш-
те и исто тако образовању 
будућих инжењера рудар-
ства?
- Ја сам дубоко увјерен у то да 
је рударство будућност При-
једора и наше регије, знајућу 
каквих све минералних сиро-
вина имамо и знајући каква 
је потражња за свим врстама 
сировине, имам оправдан 
разлог да тако мислим. По-
нављам, људи у Приједору 
знају колико један рудник 
може значити за развој чи-
тавог града и регије. Данас 
постоји потреба и за малим 
количинама неких ријетких 
минералних сировина те се 
може учинити да се, зарад 
мало користи,  уништава жи-
вотна средина, али мислим 
да та перцепција није исправ-
на. Зарада у рударству уопш-
те није мала. Мора се имати 
у виду да су у рударству по-
словни ризици велики, да се 
не усуди сваки инвеститор 
да уложи значајна средства 
прије саме експлоатације и 
тренутка када се инвестиција 
почиње исплаћивати. Жао 
ми је што наше, приједорс-
ке компаније, нису спремне 
преузимати те пословне ри-
зике у потпуности, па имамо, 
рецимо, ситуацију да велике 
мултинационалне компаније 
врше експлоатацију, оства-
рују огромне бенефите од 
рудног богатства које припа-
да свима нама, а ми од тог 
укупног бенефита, односно 
зараде, добијемо само један 
мали, да не кажем премали 
дио. 

• Рударство је прошлост и 
садашњост Приједора. Да 
ли је и будућност и од чега 
то зависи?
- Може се слободно рећи, да 
није било Рудника, не би било 
ни Приједора, оваквог каквог 
га познајемо. Рудници су зна-
чили опстанак и развијање 
шире регије. Уз све потенција-
ле које имамо, све врсте си-
ровина за које знамо и уз оне 
за које, можда, још не знамо, 
може се рећи да је рударство 
будућност Приједора. 

Жарко Ковачевић, замјеник градоначелника Приједора

"ДА НИЈЕ БИЛО РУДНИКА, НЕ БИ БИЛО 
НИ ПРИЈЕДОРА КАКВОГ ЗНАМО!" 
„Подржавам сва истраживања свих врста сировина на подручју нашег При-
једора, јер су сировине база за развој привреде, а свједоци смо тешких 
времена у којима се морамо борити за свако радно мјесто и за останак 
људи на овим просторима. Уз знање, добру вољу, разумијевање и искре-
ност једних према другима, град можемо развијати и град може расти 
заједно са нашим рудницима“, рекао је за „Козарски вјесник“ магистар 
рударства и замјеник градоначелника Приједора Жарко Ковачевић. 
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Текст:  Гордана Каурин

Зимске службе града При-
једора у приправности су и 
спремне за излазак на терен 
у случају сњежних  падавина. 
Предузеће „Комуналне услу-
ге“ које је задужено за одр-
жавање градских саобраћај-
ница, тротоара, мостова и 
тргова, потпуно је спремно 
за зимску сезону. Немања 
Брдар, руководилац РЈ „Јавна 
хигијена“, каже да спремно 
дочекују зиму. 
„На располагању имамо сву 
потребну механизацију и 
радну снагу за адекватно 
чишћење града и градских 
саобраћајница. Под нашом  
ингеренцијом je око 150 
километара градских сао-
браћајница и 100 до 130 ки-
лометара тротоара. На стању 
имамо довољно абразивног 
материјала и спремно доче-
кујемо зиму и зимске перио-
де“, наводи Брдар.

Из предузећа „Приједорпуте-
ви“ такође поручују да имају 
сву потребну механизацију, 
абразивни материјал и опре-
мљене пунктове. Бојан Вујко-
вић, руководилац  РЈ „Редов-
но одржавање“, истиче да су 
радници већ распоређени 
на пунктовима, те да имају 
сву потребну механизацију и 
абразивна средства. 
„Тренутно смо у фази зимског 
одржавања у сезони 2023/24.  
која је почела 15. новембра. 
Људи су нам распоређени по 
пунктовима који се налазе у 
Бањалуци, Приједору, Благају 
и Козарској Дубици. Тренутно 
имамо сву потребну меха-
низацију на пунктовима, до-
вољне количине абразивног 
материјала и индустријске 
соли“, каже Вујковић.
Уколико буде већих сњежних 
падавина у наредном перио-
ду, из надлежних служби по-
ручују да су одмах спремни 
реаговати.

Текст:  Бојана Мајсторовић

Није тачно да „Топлана“ ре-
троактивно наплаћује услуге 
гријања, јер ће рачуне за ак-
туелну грејну сезону потро-
шачи који гријање плаћају 12 
мјесеци,  сносити у једнаком 
износу као и потрошачи који 
плаћају гријање током шест 
мјесеци. Ово је за „Козарски 
вјесник“ изјавио вршилац 
дужности директора прије-
дорске „Топлане“ 
Душко Миле-
тић. Он сматра 
да потрошачи 
нису довољно 
информисани. 
Подсјетио је да 
је Надзорни 
о д б о р 
„Топла-
н е “ 
2006. 
годи-
н е 

одлучио да као погодност за 
кориснике омогући плаћање 
рачуна током 12 мјесеци и да 
је то обрачунски период од 
01. августа текуће до 31. јула 
наредне године.
„Сада када смо повећали 
цијену гријања, требали смо 
све кориснике који су на 12 
мјесеци да задужимо на шест 
мјесеци да би они платили 
уредно тај рачун, али пошто 
су већ обрачунати рачуни по-
слати корисницима, увећана 

је само разлика за та два 
мјесеца. У овој години 

имамо два и по мјесеца 
грејне сезоне, а ми смо 
дали нашим корисни-

цима да они плате та 
два и по мјесеца 

у пет рата 
и тада на-
стаје да је 
обрачун-
ски пе-

риод од 
п р в о г 
осмог 

д о 
3 1 . 
1 2 . 
и 

зато је дошло до те разлике и 
није тачно што из Удружења 
‘Дон ‘ кажу да ми нешто ре-
троактивно наплаћујемо“, 
истиче Милетић.
Он подсјећа да је у децембру 
2011. године увећана цијена 
гријања и да је на тадашњим 
рачунима, као и ове године, 
исказана разлика од августа 
или октобра, у зависности од 
начина плаћања.
„Ми наплаћујемо грејну се-
зону која траје шест мјесеци. 
Само смо омогућили нашим 
корисницима да то плате 
у више рата, односно у 12. 
Када израчунамо кориснике 
који плаћају шест мјесеци и 
оне који плаћају 12 мјесеци, 
дођемо до тога да једнако 
плате свој рачун. Та разлика, 
због које грађани негодују, 
у просјеку је 21 КМ. Наши 
грађани морају да знају да 
иако грејна сезона траје шест 
мјесеци, ово предузеће, на-
равно уз сагласност градо-
начелника и Градске управе, 
увијек продужи грејну сезо-
ну и она траје мјесец дана 
више. Нико се тада не буни и 
нико неће да буде реалан и 

каже: ‘Хвала градском пред-
узећу, хвала Градској упра-
ви што и послије 15. апри-
ла грију, стварају додатне 
трошкове и неће да дозволе 
да грађани буду у хладним 
становима и са хладним ра-
дијаторима ‘. Да поновим, 
нипошто није нешто ретроак-
тивно наплаћено, већ имамо 
обрачунски период од првог 
осмог за кориснике који 
плаћају рачуне 12 мјесеци“, 
истиче Милетић.
Он је навео да ће комисија у 
којој су, поред представника 
предузећа, и представници 
Удружења за заштиту потро-
шача „Дон“, имати састанак 
након којег ће писани одго-
вор добити потрошачи који 
су уложили приговоре.
„‘Дон’ је направио вибер 
групе, обилазили су стано-
ве, сазивали људе да се што 
више жале на тај обрачунски 
период. Ми имамо око 130 
корисника који су уложили 
приговоре на те рачуне, али 
морам да кажем да су и ти 
људи који су ишли у ‘Дон’ 
уредно платили рачуне, па 
донијели нама приговоре, 

али они наговарају наше ко-
риснике да не плаћају то, да 
улажу приговоре да се жале 
на тај обрачунски период“, 
тврди Милетић.
Подсјетио је да је „Топла-
на“ једино предузеће које 
својим кориснициома даје 
попуст од пет одсто за редов-
но плаћање рачуна.
„Једино ‘Топлана’ даје попуст 
од пет одсто за оне који плате 
рачуне до 25. у мјесецу. Ко то 
још ради? Дајемо и 10 одсто 
попуста за авансно плаћање. 
Морам подсјетити оне потро-
шаче који не плате разлику 
за август и септембар, да ће 
изгубити право на попуст од 
пет одсто“, навео је Милетић.
Додаје да потрошачи имају 
право на тужбу, али да она 
кошта 100 КМ, док је разлика 
на рачуну због које негодују 
око 20 КМ. Закључује да оче-
кује успјешну сезону гријања 
за око 3.500 корисника. Уго-
вори са добављачима су 
потписани и на лагеру је око 
20.000 тона биомасе.

МИЛЕТИЋ: РАЧУНИ СУ ИСТИ, РАЗЛИКА ЈЕ У РАТАМА

Душко Милетић, в.д. директора „Топлане“ Приједор

ЗИМСКЕ СЛУЖБЕ ЗИМСКЕ СЛУЖБЕ 
СПРЕМНЕ ЗА ПРВИ СНИЈЕГСПРЕМНЕ ЗА ПРВИ СНИЈЕГ

Текст:  Мирјана Шодић

У организацији Мјесног 
удружења Чиркин Поље 
одржано је традиционално 
дружење пензионера, које 
је окупило припаднике нај-
старије популације из 18 
мјесних удружења са подру-
чја града Приједора.
“Ова дружења нам мно-
го значе. И ове године смо 
организовали бањско лије-
чење за наше пензионере, 
поклоничка путовања, про-

славу Дана жена и многе 
друге активности”, рекао је 
Горан Гороња, предсједник 
Мјесног удружења пензио-
нера Чиркин Поље.
Ништа од овога не би било 
могуће без помоћи локал-
не заједнице, истиче Сло-
бодан Брдар, предсједник 
Удружења пензионера града 
Приједора, које броји око 
14.000 чланова. 

“Да није Града Приједора и 
остварене братске сарадње, 
слободно могу да кажем, 
и хуманости према најста-
ријој популацији, ми не би 
могли исплаћивати једно-
кратну помоћ, реализовати 
редовне активности, као и 
дружења и излете пензио-
нера. Препознатљиви смо 
по овим дружењима у Ср-
пској, као и оствареном до-
бром сарадњом са Градском 
управом Приједор”, рекао је 
Брдар.

Једно од најдрагоцјенијих 
тренутака за сваког пен-
зионера су управо оваква 
окупљања, сматра Ратко 
Трифуновић, предсједник 
Удружења пензионера Репу-
блике Српске.
Подршка Градске управе 
Приједор најстаријој попу-
лацији, неће изостати ни у 
наредном периоду, нагла-
сио је градоначелник Слобо-

дан Јавор. 
“До краја године ћемо одр-
жати састанак са градским и 
републичким руководством, 
како би заједно дефинисали 
приоритете за идућу годину 
и шта је оно што се очекује 
од Градске управе. Унапри-
јед могу да кажем, све оно 
што предложе, биће уврште-
но у буџет Града Приједора 
за идућу годину”, рекао је 
Јавор.
Ово је било седмо и заврш-
но дружење пензионера у 

организацији Мјесног удру-
жења Чиркин Поље, а осмо 
на нивоу Удружења пензио-
нера града Приједора у овој 
години. 
Као знак захвалности за не-
себичну помоћ најстаријој 
популацији, уручени су при-
годни дарови - иконе, наји-
стакнутијим члановима и 
појединцима.

ТРАДИЦИОНАЛНО ДРУЖЕЊЕ 
ПЕНЗИОНЕРА
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Текст:  Мирјана Шодић

У Приједору је, пово-
дом глобалне кампање 
“16 дана активизма у 
борби против родно 
заснованог насиља”, 
одржан округли сто о 
сексуалном насиљу. 
Сексуално насиље није 
приватна ствар, а не-
опходна је координа-
ција свих релевантних 
институција како би 
се сексуално насиље 
спријечило, те жртва 
заштитила, речено је 
овом приликом.
“Када је ријеч о прије-
дорској регији, до сада 
имамо евидентираних 
15 кривичних дјела 
сексуалног насиља над 
дјецом и над одра-
слима. То представља 
повећање у односу на 
претходне године. На 
овом округлом столу 
окупили смо представ-
нике релевантних ин-
ституција са подручја 
приједорске регије, 
како би им представили 
приједлог стандардних 
оперативних процеду-
ра за подршку жртва-
ма сексуалног насиља”, 

рекла је Горица Ивић, 
извршни директор 
Фондације “Удружене 
жене” из Бањалуке.
Мултисекторски при-
ступ је важан како би 
се онемогућило да сек-
суално насиље прође 
некажњено. Приједор 
је примјер добре прак-
се. Најчешће је Центар 
за социјални рад прва 
адреса на коју се жртве 
насиља јављају.
“У првих десет мјесеци 
ове године Центар за 
социјални рад је еви-
дентирао 178 пријава, 
а током цијеле прошле 
године евидентиране 
су 153 пријаве насиља 
у породици. У порасту 
је број пријава, а у по-
расту је и број дјеце 
која су присуствовала 
насиљу у породици или 
која су била директ-
не жртве. Ове године 
имамо више изречених 
хитних мјера заштите 
жртава насиља у поро-
дици”, рекла је Драга-
на Грујичић, социјални 
радник у Центру за со-
цијални рад.
Да је насиље у породи-
ци у порасту, потврдили 

су и из Окружног јавног 
тужилаштва Приједор. 
“У претходном перио-
ду имали смо кривич-
них дјела из области 
насиља. Највећи број 
тих кривичних дјела 
односио се на насиље 
у породици. Покуша-
вамо да адекватно од-
говоримо том изазову, 
сваки случај је посебан 
за себе и не можемо да 
примјенимо јединстве-
но поступање у сваком 
случају, али можемо 
да, зависно од окол-
ности како се дешава 
то насиље, покушамо 
на најбољи начин да 
заштитимо жртву и да 
процесуирамо извр-
шиоце тих кривичних 
дјела”, рекао је Младен 
Митровић, главни ту-
жилац Окружног јавног 
тужилаштва Приједор.
Округли сто у Приједо-
ру одржан је у оквиру 
пројекта којим коорди-
нира Фондација “Лара” 
из Бијељине, подржава 
“UN Women”, а партнер 
је Фондација “Удруже-
не жене” из Бањалуке.

Текст:  Деборах Совиљ

Према подацима при-
једорског Центра за со-
цијални рад, повећан 
је број пријава насиља 
у породици. У првих 
десет мјесеци ове го-
дине, евидентирано је 
178 пријава, а у ције-
лој претходној години 
153. При томе је више 
присутно физичко, у 
односу на друге облике 
насиља, а најчешће жр-
тве су жене, речено је 

на округлом столу под 
називом “Насиље над 
женама као друштве-
ни и јавно-здравствени 
проблем”.
“Нажалост, повећан је 
тренд присустовања 
дјеце радњама насиља 
у породици. Оно гдје 
имамо помака у нашој 
локалној заједници 
јесте да је ове године 
било седам изречених 
хитних мјера од стране 
суда. То су, у суштини, 
мјере превенције за-

штите саме жртве по 
пријави насиља у по-
родици, да она колико-
толико буде заштићена 
на одређен временски 
период”, рекла је Дра-
гана Грујичић, социјал-
ни радник на послови-
ма заштите од насиља у 
породици.  
Округли сто организо-
вао је Актив жена СНСД 
Приједор, поводом 
почетка кампање “16 
дана активизма против 
родно заснованог на-

сиља”. Осим представ-
ника Центра за социјал-
ни рад, на овом скупу 
учествовали су и други 
субјекти заштите, попут 
представника полиције 
и љекара, с циљем да 
укажу како реаговати у 
случају да се деси на-
сиље у породици.
“Друштво све више има 
проблема с насиљем у 
породици. Нажалост, у 
21. вијеку није довољ-
но развијена свијест да 
се то не дешава, него је, 

захваљујући модерним 
технологијама, само 
појачано и учињено 
видљивим насиље над 
женама”, рекла је Не-
дељка Вуковић, коор-
динатор округлог стола.
Из Актива жена СНСД 
Приједор подсјећају да 
је кампања “16 дана 
активизма” почела 25. 
новембра, Међуна-
родним даном борбе 
против насиља над же-
нама, а  завржава 10. 
децембра, Даном људ-

ских права.
“Нажалост, ова тема је 
у задње вријеме врло 
актуелна, и врло често 
се дешавају потребе 
за реаговањем због 
насиља у породици. 
Зато је неопходно што 
више едукације и пре-
венције када је о овој 
теми ријеч”, изјавила 
је Дубравка Рађеновић, 
предсједница Актива 
жена СНСД Приједор.

Текст:  Деборах Совиљ

Поводом осам година постојања и 
рада Уједињене Српске те шест го-
дина од формирања Иницијативног 
одбора у Приједору, одржана је све-
чана сједница Градског одбора ове 
странке.
 “Уједињена Српска је од свог осни-
вања у Приједору па до данас, стал-
но на узлазној путањи. Поставили 
смо неке реалне циљеве. Намјера 
нам је да испоштујемо и грађане 
и наша програмска опредјељења. 
Тренутно имамо око 700 чланова, 

од чега је 500 активних. Сви доса-
дашњи изборни резултати су расли, 
а спремамо се за локалне изборе 
идуће године”, рекао је Ненад Меја-
кић, предсједник Градског одбора 
Уједињене Српске Приједор. 
Он је рекао да их нарочито боли што 
млади одлазе из Републике Српске. 
“Партиципирајући у власти, како на 
републичком, тако и на локалном 
нивоу, Уједињена Српска настоји 
ријешити проблеме свих грађана, 
а посебно младих, што су грађани 
препознали”, поручио је Мејакић.

СВЕЧАНА СЈЕДНИЦА ГРАДСКОГ 
ОДБОРА УЈЕДИЊЕНЕ СРПСКЕ 

ОКРУГЛИ СТО О 
СЕКСУАЛНОМ НАСИЉУ 

ПОВЕЋАН БРОЈ ПРИЈАВА 
НАСИЉА У ПОРОДИЦИ

Текст:  Зоран Совиљ

У оквиру глобалне кампање „16 дана 
активизма у борби против родно за-
снованог насиља“, приједорски Цен-
тар за социјални рад организовао 
је подјелу промотивног материјала 
с циљем да информише грађане о 
овој проблематици и охрабри жр-
тве да пријављују насиље. У Цен-
тру истичу да је важно да грађани 
схвате да је насиље над женама и 
дјевојчицама друштвени, а не при-
ватни проблем, који треба да оста-
не у четири зида. У новом Закону о 
заштити од насиља у породици, чији 
је Нацрт недавно усвојила Народна 
скупштина Републике Српске, биће 
и одредба да жртва мора бити об-
авијештена о томе да је починилац 
у притвору и када излази. У Центру 

за социјални рад кажу да су хитне 
заштитне мјере, поготово према по-
чиниоцу, важан дио борбе против 
насиља у породици.
“Требало би да идемо у правцу тра-
жења хитних заштитних мјера, које 
подразумијевају забрану приласка и 
удаљење из домаћинства насилни-
ка. Претходних година најчешће су 
жене и дјеца одлазиле из домаћин-
ства, а починилац насиља остајао. 
Мислим да дјелује другачије када се 
сам починилац стави у позицију да 
он треба да напусти домаћинство 
након почињеног кривичног дјела 
насиље у породици”, каже социјал-
ни радник Драгана Грујичић.  
Подјели промотивног материјала 
присуствовали су и представници 
Полицијске управе Приједор.

НАСИЛНИК ДА НАПУСТИ 
ДОМАЋИНСТВО, А НЕ ЖРТВА
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Текст:  Гордана Каурин

Поводом обиљежавања Међу-
народног мјесеца борбе против 
болести зависности, службени-
ци Полицијске управе Приједор 
реализовали су превентивну 
кампању на Тргу мајора Зора-
на Карлице, подјелом летака 
„Стоп. Зависност. Пут који не 
води нигдје“. Међународни мје-
сец борбе против болести за-
висности реализује се од 15. но-
вембра до 15. децембра, а у том 
периоду полицијски службени-
ци ПУ Приједор реализоваће 
низ превентивних активности. 
Портпарол ПУ Приједор Звезда-
на Алендаревић изјавила је да 
је једна од активности и подјела 
летака грађанима.

„Летак садржи основне инфор-
мације о томе шта су опојне 
дроге, шта су психоактивне суп-
станце, које су посљедице кон-
зумирања опојних дрога, као и 
који су симптоми који се могу 
јавити код лица која су склона 
конзумирању опојних дрога, 
или која су конзумирала опојну 
дрогу. На подручју ПУ Прије-
дор, у периоду од 1. јануара до 
31. октобра, евидентирали смо 
укупно 42 кривична дјела и 133 
прекршаја из области злоупо-
требе опојних дрога“, навела је 
Алендаревићева.
Циљ  ове превентивне кам-
пање је да се дјелује на свијест 
грађана, те да се адекватним 
и благовременим рeаговањем 
спијечe теже посљедице. 

Текст:  Зоран Совиљ

Паљењем свијећа у облику 
броја 2, на главном град-
ском тргу обиљежен је Свјет-
ски дан сјећања на жртве 
саобраћајних несрећа. Ово 
је и број погинулих у сао-
браћајкама на подручју При-
једора од почетка године. 
Упућена је порука да је је-
дан од најважнијих циљева 
превентивно дјеловање и 
настављање тренда смањи-
вања броја саобраћајних не-
згода, поготово са смртним 
исходом. Организатори су 
Полицијска управа за без-
бједност саобраћаја и Савјет 
за безбједност саобраћаја.
„Много је када се изгуби је-
дан људски живот, али ра-
дује податак да се смањује 
број саобраћајних несрећа 
са страдалим особама. Кроз 
разне активности, и у наред-
ном периоду дјеловаћемо 
у том правцу“, каже Саша 
Гајић, командир Станице за 
безбједност саобраћаја. 
„Надамо се да идуће године 
овдје нећемо палити свијеће 

и да нећемо имати страдалих 
у саобраћајним несрећама“, 
истакао је секретар Савјета 
за безбједност саобраћаја 
Младен Кулунџија и апело-
вао да се поштују законски 
прописи. „Апелујем на све 
да поштујемо законске про-
писе, правилнике и све оно 
што регулише безбједност 
саобраћаја, како би следеће 
године имали далеко боље 
резултате у односу на ову го-
дину“, рекао је Кулунџија.
Ватрогасци су саставни дио 
тима који се у тешким сао-
браћајним несрећама бори 
за спашавање људских жи-
вота. У приједорској Терито-
ријалној  ватрогасно-спаси-
лачкој јединици кажу да су 
захтјеви за евакуацију стра-
далих све већи, с обзиром 
на појаву аутомобила на ал-
тернативни погон, као што 
су плин, водоник, соларни и 
електрични погон.
“Ми морамо стално пратити 
развој науке и технике, како 
бисмо могли да примјени-
мо та наша знања у случају 
евакуације повријеђених из 

хаварисаних возила. Што се 
тиче саме опреме, наша је-
диница је врло добро опре-
мљена и посједујемо двије 
врсте алата, хидрауличне и 
батеријске алате“, истакао је 
Радован Мартић, старјешина 
ТВСЈ Приједор. 
Према подацима Полицијске 
станице за безбједност са-
обраћаја, на подручју које 

покрива Полицијска управа 
Приједор, за десет мјесеци 
било је 810 саобраћајних 
незгода. Смртно је страда-
ло шест, а у истом периоду 
прошле године дванаест 
лица. У Полицијској управи 
и Савјету за безбједност сао-
браћаја, надају се да ће мје-
ре које спроводе позитивно 
утицати на смањивање, по-

готово саобраћајних несрећа 
са смртним исходом. Као 
знак упозорења, чуле су се и 
сирене полицијских, ватро-
гасних и кола хитне помоћи. 
Свјетски дан сјећања на жр-
тве саобраћајних несрећа 
обиљежава се сваке треће 
недјеље у мјесецу новембру.

Текст:  Гордана Каурин

„Дигитално доба и диги-
тално насиље“ назив је 
предавања које су  учени-
цима шестих разреда ОШ 
„Десанка Максимовић“ 
одржали инспектори за 
високотехнолошки кри-
миналитет ПУ Приједор, а 
у оквиру активности пово-
дом Међународног дана 
д јетета. Презентацијом 
основних информација 
о томе шта је дигитално 
доба, инспектори су ука-
зали не предности кори-
штења интернета, али и на 
опасности које са собом 
носи употреба дигиталне 
технологије. Портпарол 
Полицијске управе Прије-

дор Звездана Алендаре-
вић истакла је да су  дјеци 
предочене превентивне 
мјере које се могу преду-
зети, како би се спријечи-
ло насиље у дигиталном 
окружењу. Поучени су да 
никад не дају своје личне 
информације на интерне-
ту, да лозинке говоре само 
родитељима, да не одго-
варају на пријетеће и зло-
намјерне поруке. Ученици 
тврде да интернет кори-
сте сат времена дневно и 
углавном за претрагу не-
ких података или емисија 
које их интересују. Љиља-
на Кесић, наставница ма-
тематике у ОШ „Десанка 
Максимовић“, сматра да 
ученици ипак много више 

времена проводе на ин-
тернету. 
„Има јако много насиља 
на интернету, ми стално 
причамо о томе. Деша-
вају се свакодневно ружне 
ствари и у овој нашој сре-
дини покушавамо коли-
ко можемо да д јелујемо, 
али свако дијете треба о 
томе разговарати са поро-
дицом. Мислим да се то 
мора рјешавати и на нивоу 
државе“, каже Кесићева.
Савјети о поступању у слу-
чајевима сусретања са 
облицима високотехно-
лошког криминалитета, 
могу се наћи на интер-
нет страници МУП-а  РС,  
Од јељење за високотехно-
лошки криминалитет. 

Обиљежен Дан сјећања на жртве саобраћајних несрећа

ЧУВАЈМО СЕБЕ И ДРУГЕ У САОБРАЋАЈУ

Апел возачима да поштују прописе

ПРЕВЕНТИВНЕ 
АКТИВНОСТИ ПОЛИЦИЈЕ 

У БОРБИ ПРОТИВ 
БОЛЕСТИ ЗАВИСНОСТИ 

ДИГИТАЛНО НАСИЉЕ, ЈЕДНА 
ОД ОПАСНОСТИ УПОТРЕБЕ 

САВРЕМЕНИХ ТЕХНОЛОГИЈА

Са предавања у Основној школи „Десанка Максимовић“
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Текст:  Зоран Совиљ

Томо Вујчић је рођен 1935. 
године у Великом Паланчиш-
ту. Офанзива на Козари 1942. 
године прекинула му је дје-
тињство и тад креће његова 
животна драма. Топлину ста-
ре породичне куће, замије-
нио је збјег на Козари. Тврда 
и немилосна земља, два мје-
сеца му је била једини лежај, 
а олистала козарачка буква 
покривач. Многе из збјега, 
нацисти су довели у логор 
“Циглана” у Приједору. Пре-
живио је Томо и тај логор и 
након рата, 1945. године, по-
шао у основну школу. 
“Након основне школе, одем 
у Љубију и завршим занат, 
али сам видио да рударски 
копач није нешто посебно. 
Нађем у новинама да у Вара-
ждину има средња рударска 
школа и упишем то, са зано-
сом младића да будем неко 
и нешто. Било је то 1953. 
године. Тражио сам стипен-
дију од Рудника ‘Љубија’, али 
умјесто подршке, стигла је 
одбијеница, а био сам међу 
првима који је то уписао. До 
уписа у ту школу, радио сам 
као помоћни копач и сву пла-
ту остављао за даље школо-
вање. С том уштеђевином 
сам завршио прву годину. 
Кад су видјели да је добро, 

из Рудника су са стипендијом 
почели слати раднике у ва-
раждинску рударску школу. 
Поново напишем захтјев за 
стипендију и поново ме од-
бију. Разлози су били љубав-
ни, али да не причам детаље. 
На срећу, наш један комшија, 
мој имењак, био је на функ-
цији у Руднику и помогао ми 
је да коначно добијем сти-
пендију”, присјећа се Вујчић 
времена када се мучио да из 
неимаштине заврши средњу 
школу. 

ОД МАЛОГ РУДИШТА 
“ЛИТИЦА” ДО ВЕЛИКЕ 

“ОМАРСКЕ”
Након завршене средње шко-
ле и годину дана рада, Вујчић 
је, опет међу првима, отишао 
на Рударски факултет у Туз-
лу и на вријеме га завршио. 
Присјећа се Томо како је, по 
завршетку факултета, изгле-
дао Рудник и његове бројне 
прекоманде. 
„Моје прво радно мјесто 
послије факултета било је 
управник копа ‘Литица’. Био 
сам ту годину дана. Онда ме 
пребаце да будем управник 
за сва та јужна рудишта, и 
тако је било годинама. Онда 
сам постао и главни инжињер 
у Љубији, за планирање, за 
рад, за контролу итд. Ту сам 
био једно двије-три године. 

Послије ме поставе за ди-
ректора производње, у чијем 
саставу су била и геолошка 
истраживања Рудника. Има-
ли смо једно 12 бушилица за 
дубинска бушења, преко 300 
радника, преко 20 инжињера 
геолошке струке и техничара. 

Тај посао сам водио 12 годи-
на, док није Томашица мало 
пала са производњом.“ 
У то вријеме, из зеничке 
Жељезаре стигао је пријед-
лог Руднику „Љубија“ да 
прекине производњу у Тома-
шици због слабог квалитета 

и недовољних количина. Ди-
ректор РЖР-а „Љубија“ тада 
је био Милан Малбашић, 
који није пристао на ту ва-
ријанту.
„Позове мене Милан увече 
и каже ми да сутра у седам 
сати будем код њега у  кан-
целарији. Ја дошао, сједе он 
и Јовица Пурић. Каже нама 
Милан да од нас тројице је-
дан сутра иде у Томашицу, јер 
тај коп не смије стати. Кажем 
му да не треба он да иде у 
Томашицу него да настави да 
води комплетан Рудник, а да 
ћу ја ићи тамо. Сутрадан сам 
и отишао и на том копу остао 
4-5 година“, прича Томо. 
Радећи годинама у струци, 
Вујчић је стекао углед и за-
добио повјерење тадашњег 

руководства Рудника, које га 
је, са другим инжењерима, 
ангажовало у припремним 
радовима на отварању копа 
у Омарској. 
„Коп у Омарској био је један 
од већих рудника на Балкану, 
производњом, квалитетом 

и свим другим елементима. 
Омарска је донијела нову, 
модерну технологију у Руд-
ник у односу на неки прет-
ходни период, а нарочито у 
односу на послијератни пе-
риод, а и прије 2. свјетског 
рата“, каже Вујчић. 
Присјећа се наш саговорник 
и како је откривена руда у 
Омарској.
„Није се знало да у Омарској 
има руде. Кад се Томашица 
припремала и кад се отвори-
ла, ми смо паралелно ради-
ли пругу, да можемо возити 
руду до пруге Приједор-Бања 
Лука и даље. Направили смо 
пругу у Омарској и тако се 
извозила руда за жељезаре 
у Југославији. Жељезница у 
Омарској ишла је преко ле-

Причa o jeднoм врeмeну: Томо Вујчић, некадашњи руководилац РЖР-а „Љубија“  (2)

ИМАЛИ СМО РУДНИК И 
ПРОИЗВОДЊУ ЗА ПРИМЈЕР И ПОНОС

Прије четири деценије, Рудник жељезне руде „Љубија“ био је привредни гигант на овим про-
сторима, који је запошљавао више од пет хиљада радника. Поред основне дјелатности, копања 
жељезне руде, у свом саставу имао је и бројне друге: од производних до културно-спортских 
и информативних. Рудник је био покретач и носилац привредног и друштвеног развоја Прије-
дора. Изградио је бројне станове и стамбено-пословне објекте, санирао финансијске губитке 
многим предузећима. Имао је Рудник и своја одмаралишта, на планини и на мору. Имао је 
спортске клубове у бројним спортовима. Имали су још много тога, и Рудник и његови радници. 
Онда су дошла нека друга времена, која су у обје руке носила штектања ратних митраљеза и 

све то прегазила и оставила успомене и свједоке да, некада и негдје, проговоре о времену када 
је Рудник био велики и од користи свима.  

НЕКАДА ПЈЕСМА, ДАНАС НЕЗАДОВОЉСТВО

Свака прича о некадашњем времену, сама по себи, јесте и тражи поређење са оним што 
су данас и вријеме и људи у том времену. Вујчић каже да је неупоредиво вријеме када је 
он радио и ово данашње.
„Наши радници у почетку нису имали велике плате, нити су тражили, нити се неко бунио, 
него смо радили максимално и били задовољни. Радник је у предузећу био и радник и 
домаћин. Пјесма се чула стално, сакупљали смо се, долазили једни другима кући. Данас 
је то неупоредиво. Толико је незадовољства, толико је све преузела економија и поли-
тика у нашој индустрији. Ми смо, практично, потпуно запустили индустрију. Ми немамо 
ниједне фирме јаке, добре, која има преко 150-200 радника и да имају добру плату. Све 
је ово сад измијешано. Само се трчи за новцем. То је покварило људе, покварило све 
до дна. Људи су редом незадовољни, врло је незгодно кад се састанемо, јер причамо 
искључиво о лошим стварима. Прије је била милина жива, одмах се пјесма чује. Ишло 
се на излете, ишло се свукуда. Данас од тога нема ништа, него се свако забринуо за своју 
будућност. Највећа је штета што млади људи, способни, школовани, одлазе у Словенију, 
Њемачку, Аустрију и даље на Запад. Два сина од мог рођака, када су се оженила, напра-
вила су велику кућу са два улаза. Прије четири године, тринаесторо чељади из те куће 
отишло је у Њемачку и сви се запослили. Причају како им је тамо одлично. Тужно је што 
нама младост одлази, али таква су времена дошла и она су неупоредива са нашим живо-
том некада“, закључује Вујчић. 
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дине, па кад су почели пра-
вити трасу, открили смо да 
има руде. Видјели смо да је 
руда квалитетна, на повр-
шини, и брзо смо свих десет 
бушилица дали у четворо-
бригадни систем, преко 300 

радника, 20 инжињера и тех-
ничара. Тражили смо да се 
види шта је, и нашли смо три 
лежишта квалитетне руде, и 
онда смо ангажовали Владу 
Југославије да нам помогне 
да добијемо кредит. Циљ 
тадашње заједничке државе 
био је да се не увози руда, па 
су све републике учествова-
ле са мањим кредитима. По-
чели смо брзо да радимо на 
томе и за кратко вријеме смо 
потпуно избушили сав тај те-
рен и направили геолошки 
елаборат, у ком смо навели 
количину и квалитет руде, 
залијегање и друге ствари. 
Онда се правио и главни 
пројекат на основу тога“, при-
повиједа Томо.

 БТО СИСТЕМ КАО НОВА 
ТЕХНОЛОГИЈА

Отварање рудника у Омар-
ској донијело је нове техно-
логије, а они старији и данас 
памте како се у тадашњим 
производним и медијским 
извјештајима помињала гра-
витационо магнетна сепара-
ција (ГМС) и багер – трака – 
одлагач (БТО) систем копања 
и одлагања јаловине. Добро 
се тога сјећа и наш саговор-
ник. 
„Ми смо тамо увели једну од 
нових технологија, које нису 
чак ни у свијету биле толико 
познате. То је да у жељезним 
рудама, и било којој врсти 
метала, буде уведен БТО си-
стем, са роторним багером, 
који има капацитет преко 
600 кубика чврсте масе на 
сат. Ми смо то могли увес-
ти у Омарској, јер је јалови-
на била доста мекша и није 
представљала велике про-
блеме за производњу. Багер 
је копао, тракама је то ишло 
до одлагача, који је радио на  
јаловишту. То је била велика 
ствар, да се што прије  отвори 
Рудник ‘Омарска’. Онда смо 
купили опрему која нам је 
требала. У том првом дијелу, 
гдје је било неколико мили-
она тона добре руде, купили 
смо покретну дробилицу која 
је ишла за багером, тако да 
демпер има мање кретања.“
Љубијским инжењерима и 
рударима на копу у Омар-
ској, проблем је правила 
вода, али бистар ум и вјеште 
руке све могу да ријеше. 
„Да би ми то све урадили, да 
би отворили то лежиште, гдје 
је било од два до десет мета-
ра у дубину пијеска и шљун-
ка пуног воде, одлучили смо 
да направимо један шлиц од 
глине, која не пропушта воду. 
Набавили смо и  специјалну 
пластику, којом смо  тај ло-
калитет, читав рудник, опаса-
ли. И завршили смо то врло 
брзо.  Купили смо специјалан 
багер, који је испод себе мо-
гао да копа 20 метара дуби-
не. То смо све морали уради-
ти, и ми смо блокирали воду 

из шљунка. Међутим, остала 
је вода у лимониту који је 
испод тога. Забушили смо 
неколико дубинских буна-
ра, убацили пумпе и вадили 
воду, испуштали ту воду, да 
се може радити без воде на 
појединим етажама, и тако 
ишли до краја“, каже Вујчић. 
По ријечима нашег саговор-
ника, отварање рударења у 
Омарској и увођење нових 
технологија, није било нима-
ло јефтино.
„Ми јесмо омогућили да се 
Рудник брзо отвори, да се 
почне производити, али нас 
је све то скупо изашло. Углав-
ном је западна технологија 
била на свим тим нашим 
дијеловима. Коштало нас 
је близу 80.000.000 долара, 
који су у то вријеме били да-
леко скупљи него данас“.

СВЕ БИЛО СПРЕМНО 
ЗА МАКСИМАЛНУ 

ПРОИЗВОДЊУ
Поред припреме за отва-
рање рудишта, вођене су 
и неке друге активности, о 
којима приповиједа наш са-
говорник.
„Радили смо једну велику 
зграду, у којој ће бити смје-
штено дробљење, прање 
руде, класирање, магнетна 
сепарација и све то скупа 
смо радили паралелно. Тај су 
нам пројекат радили свјетски 
познати стручњаци из тада-
шњег Лењинграда. И први 
пут смо на лимониту, који 
није баш тако магнетичан, 
примијенили магнетну сепа-
рацију у тој згради. Оне нај-
ситније фракције смо вадили 
из руде помоћу тих магнета, 
умјесто да иду на јаловину и 
да се бацају. То је било негдје 
од милиметар-два промјера. 
Тако да смо искориштавали 
максимално што се могло од 
те руде“.
Да би производња кренула и 
заживјела како је замишље-
но, била је неопходна ква-
лификована радна снага. 
Присјећа се Вујчић како је то 
изгледало. 
„Што се тиче радне снаге, ми 

смо за вријеме припремних 
радова организовали курсе-
ве, гдје смо оспособили рад-
нике са стручне, техничке и 
практичне стране. Након три 
мјесеца, они су полагали и 
они који су положили, чим 
се укључивало нешто од ме-
ханизације, одмах су могли 
да се прихвате посла. Тако 
да није било никаквих за-
стоја, јер смо и раднике при-
премили на вријеме за нову 
механизацију и нови начин 
рударења. На копу у Омар-
ској било је око 930 радника. 
Рудник ‘Омарска’ отворен 
је почетком новембра 1985. 
године. Кренула је макси-

мална производња, јер је све 
било спремно. Ту је било 40 
инжењера, затим било је ге-
олога, машинаца, економи-
ста, правника. Наравно, про-
изводњу су носили рудари и 
сви заједно одмах смо про-
изводили милион и по тона 
квалитетног концентрата 
руде годишње. Производи-
ли смо и 1.700.000-1.800.000 
тона, зависно од потражње. 
Рудник ‘Љубија’ комплетно је 
производио близу 4.000.000 
тона руде годишње. Био је то 
један од највећих рудника на 
овом дијелу Балкана и у бив-
шој Југославији“, истиче Томо 
Вујчић.

ПРИЈЕ НАСТАВЕ  ТОВАРИЛИ РУДУ

„Што се тиче развијања у Руднику ‘Љубија’ послије 2. 
свјетског рата, знам понешто о томе, јер сам и учествовао 
у томе свему, од врха па до дна и од дна па до врха. Била 
је криза за производњу. Тражила се руда, а у рату је све 
уништено, и нисмо имали чиме производити него ручно. 
Жене су долазиле и радиле, товариле, била је и бригада 
женска, јер послије рата нисмо имали ништа од техно-
логије. Ја сам, као ученик, исто ишао изјутра, од 6 сати 
па до 8-9, да товаримо руду, па да доручкујемо и идемо 
на наставу. Била је криза, па су онда људе доводили из 
околних села, што народ није лако прихватао. Хоће свако 
код своје куће нешто да направи послије рата, па да живи 
од тога. Али се то полако стишавало, и почела је све већа 
производња, као и потражња за том нашом рудом. Тада 
смо отварали руднике, и највећим дијелом смо организо-
вали истраживања, да видимо шта то има у Љубији. Хтје-
ли смо да развијемо сав тај дио, и снажно смо развијали 
геологију. Имали смо десетак бушилица, које су бушиле, 
и ми смо за кратко вријеме проширили Рудник ‘Љубију’ 
и металургију. То је све тако брзо расло, а упоредо с тим 
градили су се станови, школе, болнице. Љубија се раз-
вијала максимално и постајала је напреднија, јача, имала 
је новац у односу на Приједор као град. Пресељењем Ди-
рекције РЖР-а у Приједор, Љубија као лијепа и развијена 
варош, полако је  почела да се гаси“, присјећа се наш са-
говорник.
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Текст:  Мирјана Шодић/
Етно-друштво “Српски соколови 
Козаре”

Традиционалном косидбом 
у Паланчишту, настављен 
је серијал “Јесењи обичаји 
у Поткозарју” за који је, с 
циљем његовања традиције 
народа Поткозарја, задуже-
но Етно-друштво “Српски 
соколови Козаре”, Урије 
Приједор. Сачувати обичаје 
и приближити их млађим ге-
нерацијама, задатак је који 
су на себе преузели члано-
ви овог друштва и мјештани 
Паланчишта и Урија. 

Времена су се промијенила, 
све је мање људи на сели-
ма, а све више непокоше-
них ливада. Сеоске мобе за 

млађе генерације постале 
су непознаница, али Етно-
друштво “Српски соколови 
Козаре” труди се да се наша 
традиција и обичаји не забо-
раве. Као што је свима позна-
то, у селима током јесењих 
мјесеци, посла има напре-

тек, од косидбе, балирања и 
плашћења сијена, а рад се не 
прекида ни када је напољу 
захладило. На селу, било 
сунце или киша или када си 
уморан, нема одмора, посао 
мора да се заврши. Мораш 
да пораниш пред зору и у 
кућу улазиш тек кад се смрк-
не. 
На селу живи вриједна поро-
дица Матијаш. Посла, кажу, 
има увијек. Уз породицу, 
увијек су ту кум и кума који 
први стижу када се нешто 
ради. Некада, да би се добро 
радило, морао се припреми-
ти добар ручак за све косце, 

тако су домаћице припреми-
ле разноврсна јела. Након 
припреме, креће се према 
њиви гдје ће се косити и до-

чекати косци из села. 
Када се крене коњским коли-
ма по селу, у запрези по 10 до 
12 људи. Да се заврши њива 
и да се одмах иде код неког 
другог, било да је то косидба 
или жетва пшенице. Након 
завршене косидбе, вријеме 

је и да се нешто поједе, жене 
су припремиле хране да би 
се могло нахранити два села. 
Косци су увијек били посеб-

ни људи, јер је то веома те-
жак физички посао који није 
свако могао да ради. На крају 
вриједног рада, стижу и жене 

које на ливаду доносе ручак 
и ракију, без које нема рада, 
а ни дружења.
“Од косидбе се некад живје-
ло. Зато желимо да сачува-

мо ту традицију. Српски на-
род је опстао, јер има своје 
обичаје и традицију и то ни-
кад не смијемо заборавити. 
Због тога сви треба да дамо 
подршку онима који то желе 
да очувају, јер традицио-
налне вриједности нас држе 
заједно. Косидба је обичај 
који ћемо приказати, јер је 
циљ да се тај начин кошења 

прикаже младима и дјеци, 
који ће можда наставити ту 
традицију”, речено је у Етно-
друштву “Српски соколови 
Козаре”.  

Као и код свих етно-прика-
за овог друштва, дочарани 
су сви обичаји, од косидбе 
уз народну пјесму и игру, до 
здравице и традиционалног 
доручка у пољу, уз учешће 
жена, дјеце и младих. 
“Оно што је најважније је што 
је ова манифестација окупи-
ла и дјецу, то су све наша дје-
ца, чланови нашег друштва, 

који су и учесници програма. 
Њихов циљ, као и циљ свих 
културно-умјетничких друш-
тава, је очување традиције 
и обичаја карактеристичних 
за њихов крај”, додају у Етно-
друштву “Српски соколови 
Козаре”. 
Ово није посљедњи етно-
приказ Етно-друштва “Ср-
пски соколови Козаре”. За 
наредне дане припремају 
етно-приказ ручног брања 
кукуруза и перушања, као и 
за децембар дочек бадња-
ка у мјесту Градина. Видео-
пројекат “Јесењи обичаји у 
Поткозарју” финансирала је 
Градска управа Приједор.

"Јесењи обичаји у Поткозарју", серијал Етно-друштва "Српски соколови Козаре"

ОЖИВЉЕНИ ОБИЧАЈИ РУЧНЕ КОСИДБЕ 

У запрези на ливаду стиже и до 12 људи 

 Ручно кошење као некада 

Обичај је и да се запјева 

Клепање косе 

Заједнички рад под ведрим небом 

И домаћице су биле вриједне 

Кум стиже код домаћина
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Текст:  Мирјана Шодић

Томислав Цвитанушић, по-
знати маратонац, триатло-
нац и алпиниста, одржао је 
у Приједору мотивациони 
говор којим је настојао да пу-
блици пренесе искрена иску-
ства из своје богате биогра-

фије. Бројни Приједорчани 
упознали су се с његовим по-
сљедњим постигнућем, успо-
ном на највиши врх свијета, 
Монт Еверест, који је оства-
рио у мају ове године. Како 
истиче Цвитанушић, на овај 
начин жели да мотивише 
младе људе да истраже своје 

границе и остваре сјајне ре-
зултате. 
“Волим да све поједноста-
вим. Сви смо ми људи. Инте-
ракција, било каква, међу љу-
дима је пожељна и потребна 
да размјењујемо искуства, да 
разговарамо једни са други-
ма. Јер опет све враћам на 

моје искуство у мају ове го-
дине, стојећи на крову свије-
та, схватио сам колико смо 
ми људи малени, а некад се 
доживљавамо преважним и 
пребитним. Живот ће свака-
ко проћи и зато треба бити 
срећан у животу”, поручује 
Цвитанушић. 
Ово је само један у низу до-
гађаја који се широм БиХ 
организују у оквиру пројекта 
«РеЛОаД2», који финансира 
Европска унија, а имплемен-

тира УНДП, уз подршку Града 
Приједора. 
“Томислав Цвитанушић је 
изузетан човјек и спортиста. 
Мислим да је пред младим 
људима у Приједору сјајан 
примјер како могу постићи 
оно што желе”, рекла је Зори-
ца Павић, волонтер УН-а. 
То и јесте циљ овог пројекта, 
инспирисати, мотивисати и 
подстаћи младе на новa до-
стигнућа.

Текст:  Деборах Совиљ

Омладинском савјету Прије-
дор приступило је 400 мла-
дих, којима су чланске кар-
те уручене на свечаности у 
градском позоришту. Ово је 
доказ да је, након избора но-
вог руководства, ОСП кренуо 
узлазном путањом, истичу у 
овој организацији.  
“Из Приједора смо овим при-
ливом младих у кровну омла-
динску организацију, посла-
ли јасну слику стабилности и 
активизма. Свакако можемо 
бити примјер свим омладин-
ским организацијама, на шта 
смо као руководство и ја лич-

но изразито поносни”, иста-
кла је предсједник Омладин-
ског савјета града Приједора 
Александра Ђаковић.
Мирнес Дуратовић, пред-
сједник Скупштине ОСП-а, 
констатовао је да су млади у 
граду Приједору препознали 
њихов рад, труд и активно-
сти.
“Самим тим, одлучили су да 
нам се придруже, да у будућ-
ности градимо Приједор по 
мјери свих нас”, истакао је 
Дуратовић.
Свечаности уручивања члан-
ских карата присуствовала је 
Бранка Малешевић, помоћ-
ник министра за омладину 

у Министарству породице, 
омладине и спорта РС. Она је 
изразила задовољство вели-
ким интересом средњошко-
лаца и младих да се прикљу-
че раду Омладинског савјета 
Приједор. Малешевићева је 
Приједор навела као при-
мјер добре праксе, како у са-
радњи локалних институција 
и власти са младима, тако и 
у изради стратешких докуме-
ната за младе.
“Град Приједор један је од 
првих почео израду локалне 
Омладинске политике која 
прати Омладинску политику 
Републике Српске, усвоје-
ну за период 2023 – 2027. 

година. Они су већ у некој 
завршној фази израде своје 
локалне Омладинске поли-
тике, што значи да је и пред-
ставницима младих и инсти-
туцијама локалне заједнице 
стало да се младима побољ-
ша квалитет живота и пружи 
прилика да остану”, изјавила 
је помоћник министра за ом-
ладину.
Сарадња Омладинског савје-
та и Града Приједора на висо-
ком је нивоу, истичу у Град-
ској управи.
“У омладини нашег града 
препознаје се та жеља, воља 
и ентузијазам да побољшају 
нешто у било ком сегменту 

друштва у свом граду. Додат-
ни мотив је кад они стварају 
и креирају нешто, креирају 
за своју будућност онако како 
они виде и желе да буде њи-
хов град и локална заједни-
ца. Подршка ће и даље бити 
на високом нивоу и ми смо 
поносни на ове младе људе, 
на младост Приједора. Сваки 
приједлог који од њих дође, 
биће свесрдно подржан”, ре-
кла је Данијела Додош, шеф 

Кабинета градоначелника 
Приједора.
Омладински савјет Прије-
дора постоји већ 18 година 
и досадашњим активности-
ма потврђује статус једне од 
најактивнијих организација у 
Републици Српској, поручено 
је са ове свечаности.

ОМЛАДИНСКОМ САВЈЕТУ ПРИЈЕДОР ПРИСТУПИЛО
400 НОВИХ ЧЛАНОВА

ПОЗНАТИ СПОРТИСТА ТОМИСЛАВ ЦВИТАНУШИЋ 
ОДРЖАО МОТИВАЦИОНИ ГОВОР

Бројни Приједорчани дошли да чују Томислава

Томислав: Треба бити срећан у животу 

Пријем нових чланова

Свечаности присуствовала 
Бранка Малешевић, помоћник 

министра
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Текст:  Мирјана Шодић

У Позоришту Приједор одр-
жан је 13. годишњи концерт 
Културно-умјетничког друшт-
ва “Саничани”. Дугогодишњи 
чланови овог друштва су 
Лана Вученовић и Барбара 
Веселиновић. 
“Фолклор волим од малих 
ногу. Волим народне игре и 
обичаје. Волим путовања и 
дружење, фолклор на нај-

бољи начин спаја младе 
људе”, рекла је Лана Вучено-
вић. 
У овом друштву се труде да 
очувају традицију и обичаје. 
“Диван је осјећај играти 
фолклор. КУД ‘Саничани’ је 
за мене једна велика поро-
дица, пуно тога смо научили 
заједно, путујемо и дружимо 
се. Има дивних народних ига-
ра и традиција не смије да се 
заборави”, додала је Барбара 

Веселиновић. 
Чланови овог друштва суми-
рали су годину на измаку, а 
Приједорчани уживали уз 
традиционалну пјесму и игру. 
“Година је била успјешна. 
Имали смо наступе како 
у нашем граду, тако и ван 
граница Републике Српске. 
Представили смо наш град 
у најбољем свјетлу у Маке-
донији, Хрватској и Србији. 
Обновили смо рад након пан-

демије вируса корона, јер је 
дошло до промјене генера-
ција. Дошла је нова генера-
ција, која је понос друштва”, 
рекао је Звјездан Грковић, 
предсједник КУД-а «Санича-
ни”. 
Поред домаћина, Приједор-
чанима су се игром и пјесмом 
представили  чланови КУД-а 
«Душан Пантелић” из Бус-
нова, Удружења за очување 
традиције Приједор и Етно-

друштва “Српски соколови 
Козаре” из приједорског на-
сеља Урије. 
“Наше пријатељство са КУД-
ом ‘Саничани’ траје већ не-
колико мјесеци. Настојимо 
да јачамо сарадњу са свим 
друштвима у Приједору”, ре-
као је Миљан Бановић, пред-
сједник Етно-друштва “Ср-
пски соколови Козаре”.
Град Приједор подржава рад 
културно-умјетничких друш-
тава, а тако ће бити и идуће 
године, истакао је градона-
челник Слободан Јавор.  
“Имао сам прилику да ви-
дим како поједина културно-
умјетничка друштва сарађују 
и раде и заиста имају визију, 
што је јако битно за наш град. 
Град Приједор ће у идућој 
години издвојити већа сред-
ства за културно-умјетничка 
друштва. У овој години смо 
издвојили око 130.000 КМ, а 
у идућој години за те намјене 
биће издвојено до 200.000 
КМ. Сигуран сам да ће та 
средства отићи у праве руке, 
зато што су ови људи дали 
свој максимум и раде овај 
посао из љубави”, рекао је 
Јавор. 
КУД «Саничани” броји око 
80 чланова, распоређених у 
секције фолклора, изворне 
пјесме и израде народних ру-
котворина. 

Текст:  Деборах Совиљ

У Галерији “Сретен Стоја-
новић” отворена је из-
ложба слика “Сви смо у 
митовима” словеначког 
умјетника Лојзеа Калин-
шека. Калиншек се пред-
ставио са 23 рада из три 
стваралачка циклуса, 
којима је заједничка по-
везница с митовима, а 
разликују се у техници и 
приступу.
“Мање-више све су акри-
ли, неки су на ролама, као 
на платнима, а највише 

су на папиру. Ту се ради о 
трансферу и монотипији 
и цртежу, тако да има сва-
чега помало. Тематика ове 
изложбе је безгранична, 
а што је најзанимљивије, 
увијек се може упоредити 
с данашњицом”, рекао је 
овај умјетник који истиче 
да му је близак лирич-
ни експресионизам, јер 
њиме може најбоље из-
разити оно што жели да 
људи осјете код његових 
слика. Не крије да су ми-
тови његова дугогодишња 
тематика и инспирација.

“Чести антички мотиви 
су Хелена, Медеја, а у по-
сљедње вријеме Дијана, 
богиња лова”, наводи Ка-
линшек.
Овај умјетник прошао је 
на конкурсу, који је прије-
дорска галерија расписа-
ла за излагачку дјелатност 
у 2023. години.
“Ријеч је о етаблираном 
и изузетном умјетнику. 
Поред аутора из Чешке, 
Пољске, Македоније, Ср-
бије и Хрватске, имамо и 
једног словеначког умјет-
ника с којим затварамо 
ову интернационалну 
сезону која је била врло 
успјешна у Галерији ‘Сре-
тен Стојановић’”, рекао је 
директор Борис Еремић.
Током 45 година ствара-
лачког рада, Лојзе Ка-
линшек имао је преко 
90 самосталних и 300 
колективних изложби у 
Словенији и иностранст-
ву. Добитник је бројних 
домаћих и међународних 
награда. Изложба “Сви 
смо у митовима” у прије-
дорској галерији биће от-
ворена до 13. децембра.

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА СЛИКА 
ЛОЈЗЕА КАЛИНШЕКА

Са отварања изложбе

ОДРЖАН ГОДИШЊИ КОНЦЕРТ КУД-а "САНИЧАНИ"

Пјесмом и игром чувају традицију и обичаје 

Текст:  КВ

Српско просвјетно и културно 
друштво “Просвјета” Приједор 
даровало је књиге библиотеци 
Средњошколског центра При-
једор. Чланови овог удружења, 
пјесници Миленко Вучковић, Ђуро 
Тркуља и Младен Вучковац, даро-
вали су педесетак књига поезије и 
прозе из фундуса Удружења, као 
и часопис “Катедра” који излази 
у оквиру приједорске “Просвјете”.
Одржан је пјеснички час у јед-
ном разреду ове школе, гдје су 
пјесници ученицима читали своју 
поезију и говорили им о љепоти 
писане ријечи. Члановима “Прос-
вјете” захвалила се Бојана Вуче-

новић, директор Средњошколског 
центра Приједор, која је рекла да 
је школа отворена за овакав вид 
сарадње и да је посебно захвална 
за пјеснички час који је одржан у 
овој школи.
“Ово је јединствен начин да уче-
ници упознају пјеснике нашег 
града и да остваре непосредан 
контакт са њима. Наша школа ће 
и убудуће реализовати овакве ак-
ције и промоције културе у нашем 
граду”, рекла је она.
Испред “Просвјете” ученицима 
се обратио секретар Младен Вуч-
ковац који се захвалио на госто-
примству и рекао да ће “Просвје-
та” и убудуће реализовати сличне 
акције. 

КЊИГЕ ЗА 
СРЕДЊОШКОЛСКИ ЦЕНТАР

Лијепа сарадња 

Српско просвјетно и културно друштво "Просвјета" 



1. децембар 2023.СПОРТ 13.www.kozarski.com

Текст:  Деборах Совиљ

Иако тренирају у скромним 
условима, чланови Теквон-
до клуба “Љубија” не знају 
за поразе. Медаље освајају 
како на домаћим, тако и 
међународним такмичењи-
ма. Универзалан рецепт не 
постоји, али сигурно да мла-
ди спортисти овог клуба и 
њихов тренер својим радом 
заслужују да побиједе. “Он 
за нас није само тренер, него 
и отац”, кажу чланови овог 
клуба о Веси Арежини. Мо-

жда је баш тај искрен узајам-
ни однос, један од разлога за 
прегршт медаља и трофеја 
којима се од оснивања, 1996. 
године, може похвалити ТКД 
“Љубија”. Кроз овај клуб 
досад је прошло преко пет 
хиљада дјеце и имају више 
од 780 пехара. Како кажу, 

више и не броје медаље. 
Низу награда допринио је и 
Кристијан Тимарац, који је с 
братом Андрејем свом клубу 
донио златне медаље с Купа 
у Београду, док је Данило 
Вукотић на “Г1 Балкан купу” 
у Сарајеву освојио бронзану 
медаљу. 
“Нико не воли кад дођете па 
заредом узимате неко так-
мичење и доносите пехаре у 
Приједор, буде ту и звижду-
ка, што је некако и логично. 
Генерације се мијењају, али 
није било пада у такмичар-

ским резултатима. Године 
2013. у Лас Вегасу сам добио 
Оскара за животно дјело у 
теквондоу. За мене је то кров 
и највећи успјех који један 
спортиста може да добије. 
Ушао сам у кућу славних, што 
је ријеткост да један спорташ 
у својој каријери доживи”, 

истиче Арежина.
На коментаре да је строг 
тренер, одговара: “Ја јесам 
строг, али волим дјецу. Такав 
сам и родитељи ме подржа-
вају. Не мијењам начин свог 
рада, од средине 90-их нао-
вамо. Такав сам тип тренера, 
а резултати се виде”, рекао је 
Весо Арежина, подсјетивши 
на неке од резултата: 
“Прошле године смо имали 
кадета који је био на балкан-
ском, европском и свјетском 
првенству, ове године смо 
имали кадета и двоје пио-

нира који су ишли на европ-
ско такмичење. Резултати су 
заиста запажени, с обзиром 
на то у каквим условима се 
ради и какву имамо припре-
му у односу на остале клубо-
ве. Ове године смо одрадили 
доста тога. Примјера ради, 
у Загребу смо, на једном ја-

ком међународном турниру, 
узели два пехара и донијели 
не знам више колико златних 
медаља”, с поносом наводи 
тренер Теквондо клуба “Љу-
бија”.
“Иначе сам из Сарајева, 
одрастао крај ‘Жељиног’ ста-
диона. Играо сам и фудбал. 
То је била једна генерација са 
Мешом Баждаревићем, гдје 
смо почели заједно, ишли 
смо и у Електротехничку шко-
лу. Стицајем околности, у том 
периоду, Меша је наставио, 
израстао у врхунског спор-

таша, а ја сам послије тога 
промијенио доста спортова. 
Бавио сам се атлетиком, па 
чак и боксом. Срео сам нашег 
Кашу Родића на Скендерији, 
давно је то било. Теквондо је 
у то доба био млад спорт. Два 
су стила, ИТФ и WТ. У ИТФ-у су 
кориштене рукавице, гдје сте 

имали право ударити у гла-
ву, док у WТ-у у олимпијској 
верзији, тога није било. Мене 
је ИТФ-у привукло баш то, 
јер сам прије тога тренирао 
бокс. Тако сам кренуо са тек-
вондоом”, присјећа се Весо 
Арежина.
У теквондоу има пуно мото-
рике, флексибилности, вјеж-
би снаге, обликовања грађе 
и мишића тијела, а то је у 
предшколском узрасту врло 
битно. Препознали су то и 
родитељи који своју дјецу 
шаљу на тренинге. Теквондо 

клуб “Љубија” тренутно има 
111 чланова узраста од чети-
ри до 18 година. С обзиром 
на скромне услове у којима 
раде, досадашња такмичења 
на балканском, европском и 
свјетском нивоу показују да 
се уложени труд и рад и те 
како исплати. 

Весо Арежина, тренер Теквондо клуба "Љубија"

"ЈЕСАМ СТРОГ, АЛИ ВОЛИМ 
ДЈЕЦУ И РОДИТЕЉИ МЕ 
ПОДРЖАВАЈУ!"
“Дјецу не смијете лагати, она вас прихвате или не прихвате. Дјеца 
воле рад, строгоћу и дисциплину, али треба бити и педагог и психо-
лог, знати како прићи дјетету у датом тренутку, да оно стекне повје-
рење у вас”, истиче Весо Арежина, чија прича са ТКД “Љубија” траје 
готово 28 година. 

Дјеца на тренинзима дају максимум

Арежина: - Генерације се мијењају, 
али нема пада у резултатима!
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                   На основу члана 11. Правилника о поступку додјеле стамбених јединица социјал-
ног становања („Службени гласник Града Приједора”, број: 1/20 и 20/23) градоначелник 
Града, на приједлог Одјељења за саобраћај, комуналне послове и заштиту животне сре-
дине и имовинско-стамбене послове р а с п и с у ј е

 Ј А В Н И  К О Н КУ Р С
 о давању у закуп стамбених јединица социјалног становања

Расписује се Конкурс за стамбено рјешавање лица из члана 2. Закона о социјалном ста-
новању („Службени гласник Републике Српске“, број 54/19), односно лица из члана 2. 
Правилника о поступку додјеле стамбених јединица социјалног становања (“Службени 
гласник Града Приједора” бр. 1/20 и 20/23).

БРОЈ И СТРУКТУРА СТАМБЕНИХ ЈЕДИНИЦА КОЈЕ СЕ ДАЈУ У ЗАКУП

Конкурс се расписује за следеће стамбене јединице:

 1. гарсоњера у Приједору, ул. Мухарема Суљановића 164, Рашковац, стан бр. 
10,  I спрат,  површине  28,33 м2,

 2. гарсоњера у Приједору, ул. Мухарема Суљановића 164, Рашковац, стан број  
16, II спрат, површине 28,33 м2.

 3. једнособан стан у Приједору, Пећани, ул. 30 маја бр. 14, стан број 33, III  
спрат, површине 39,02 м2,   
    
ПОДНОСИОЦИ ПРИЈАВА
Право на додјелу стамбене јединице на кориштење имају физичка лица која испуњавају 
опште услове:
 1) да су држављани Републике Српске и Босне и Херцеговине или страни др-
жављани који имају дозволу за привремени или стални боравак у Републици Српској, што 
се доказује увјерењем о држављанству, 
 2) да имају пријављено пребивалиште или бораве у јединици локалне самоу-
праве у којој остварују право на стамбену јединицу, најмање три године непрекидно у 
тренутку расписивања јавног конкурса, што се доказује пријавом о пребивалишту,
 3) да немају у посједу или власништву непокретност на територији Босне и Хер-
цеговине или је она неусловна за живот у смислу непостојања електроинсталација, водо-
водних и санитарних инсталација и пријетња је по здравље или стамбена јединица није 
одговарајуће површине, с обзиром на број чланова породичног домаћинства, 
 4) да мјесечни приходи по члану домаћинства не прелазе 35 % просјечне нето 
плате остварене у Републици Српској у претходној години.

     Општи услови доказују се:
 1) увјерењем о држављанству  
 2) потврдом о пребивалишту,
 3) изводом из евиденције некретнина или овјереном изјавом да нема непокрет-
ност на територији БиХ, које је издато од стране надлежног органа, 
 4) потврдом издатом од стране послодавца о висини примања за запослене чла-
нове породичног домаћинства или потврде издате од стране Завода за запошљавање или 
овјерене изјаве о другим врстама прихода за све чланове породичног домаћинства.
 
ПОСЕБНИ УСЛОВИ (докази):
 1. Број чланова породичног домаћинства - доказ кућна листа, 
 - број и старосна доб чланова породичног домаћинства доказује се кућном ли-
стом, овјереном код надлежног органа јединице локалне самоуправе, те родним листом 
за све малољетне чланове породичног домаћинства који није старији од шест мјесеци, 

односно за пунољетње чланове породичног домаћинства фотокопије важећих личних 
карата за сваког пунољетног члана породичног домаћинства наведеног на кућној листи 
заједничког домаћинства.
 2. Стамбени статус се доказује:
 1) за становање у колективном/алтернативном смјештају - потврдом/рјешењем 
надлежног органа о врсти смјештаја на којој су назначени сви чланови домаћинства 
који користе колективни/алтернативни смјештај,
 2) за становање у неусловним стамбеним јединицама, доказује се додатном 
провјером обиласка терена о условности, 
 3) за становање са другим породицама и подстанарство се доказује:
  - уговором о подстанарском односу или изјавом о подстанарском односу 
овјереном код надлежног органа у мјесту пребивалишта или нотарски обрађену којом 
изјављује да стамбена јединица не одговара у погледу стамбеног простора и броја члано-
ва породичног домаћинства, 
 - комисија врши додатну провјеру на терену, с тим да се не сматра становањем 
код својих родитеља или супружникових родитеља или ванбрачног партнера и сродника 
у правој линији у заједничком домаћинству уколико ова лица на територији Босне и Хер-
цеговине у својини имају једну или више стамбених јединица,
 4) правоснажном одлуком којом је окончан оставински поступак и другим ва-
лидним документима издатим од надлежних органа. 
Вреднује се само посљедњи стамбени статус на дан подношења пријаве на конкурс, ост-
варен у континуитету.
 3. социјални статус
 - лица са социјалном заштитом
 - корисници сталне новчане помоћи
 - мјесечни приходи
 4. припадност рањивим категоријама
 - расељена лица и избјеглице, 
 - демобилисани борци,
 - ратни војни инвалиди од пете до десете категорије,
 - повратници по споразуму о реадмисији и жртве ратне тортуре,
 - самохрани родитељи или породице са троје и више дјеце или млади без роди-
тељског старања,
 - породице са тешко обољелим чланом породичног домаћинства. 

 Испуњавање посебних услова на основу социјалног статуса и припадности 
рањивим категоријама корисник доказује: на основу одлуке суда код самохраних роди-
теља, одговарајућим увјерењима или потврдама издатим код надлежних органа који 
воде службену евиденцију, као и одговарајућом потврдом службе за запошљавање за 
све пунољетне чланове породичног домаћинства, те Центра за социјални рад, с тим да 
се неспособност за рад због болести доказује потврдом здравствене установе у којој је 
постављена дијагноза са потписом три љекара одговарајуће специјалности који је издат 
само у сврху конкурисања за социјално становање и није старији од шест мјесеци од дана 
истека рока за пријављивање на конкурс, те других валидних докумената.
 Закупнина за стан износи 1КМ/м2 што је у складу са Одлуком о висини закупни-
не за кориштење стамбених јединица социјалног становања.
 Пријаве на конкурс са писменом документацијом се подносе Граду - Комисији 
за додјелу станова социјалног становања путем Одјељења за саобраћај, комуналне по-
слове и заштиту животне средине и имовинско-стамбене послове у року од 30 дана од 
дана објављивања конкурса на огласној табли и седмичном листу „Козарски вјесник“ 
Приједор и интернет- страници Града, огласној плочи Града и интернет страници Репу-
бличког секретаријата за расељена лица и миграције Бања Лука.
 Пријеве се достављају на адресу Града, лично или препоручено путем поште, 
у затвореној коверти с назнаком „ЗА ЈАВНИ КОНКУРС“. Додјела стамбених јединица со-
цијалног становања на кориштење, „НЕ ОТВАРАЈ“.
 Након истека рока за подношење пријава, Комисија разматра пријаве, врши 
увид у приложену документацију и у року од 30 дана утврђује прелиминарну ранг-листу 
и исту објављује на огласној табли Града, с тим да се на исту може изјавити приговор ко-
мисији у року од 15 дана од дана објављивања. Бодовање подносилаца захтјева врши 
се како је прописано у члану 6. Правилника о поступку додјеле стамбених јединица 
социјалног становања.
 Пријаве за које комисија утврди да су непотпуне или су подаци нетачни, неће се 
разматрати, односно биће одбачене. Комисија ће одбацити и пријаве подносилаца који 
не испуне опште услове конкурса.
 За све додатне информације, заинтересовани се могу обратити у канцеларији 
број 6, у горе наведено одјељење, приземље зграде, главни улаз.

ГРАДОНАЧЕЛНИК
Слободан Јавор

Текст: КВ

ЖФК "Слога" Приједор - ка-
детска селекција, освојила је 
треће мјесто на турниру у ма-
лом фудбалу "Фудбал за све". 
Домаћин турнира био је ЖНК 
"Криваја" Завидовићи, гдје је 
одигран турнир. 
"Све играчице су добиле при-
лику да заиграју и то нам је 
био главни циљ. Прије не-
колико мјесеци нам се при-

дружило још дјевојчица које 
нису имале прилику заиграти 
у току Првенства, те смо сма-
трале да је била идеална при-
лика да обуку нама омиљени 
дрес и дебитују. Посебно же-
лимо похвалити Марију Пили-
повић која се уписала у листу 
стријелаца и све нас додатно 
одушевила, поред тога што се 
одлично снашла на терену", 
саопштено је за "Козарски 
вјесник" из ЖФК "Слога". 

ЖФК "Слога" Добој је заузео 
прво мјесто, док је домаћин 
ЖНК "Криваја" Завидовићи 
освојио другу позицију. Још су 
играли ЖФК "Будућност" Ба-
новићи, ШК "Луг" Бранковићи 
и ФК "Тузла Сити" Симин Хан.
"Поред пехара и медаља за 
цијелу екипу, најбољи стрије-
лац турнира била је наша Та-
мара Маленчић која је, по 
ко зна који пут, заблистала и 
пружила сјајне партије и пока-
зала да је најбољи нападач", 
додају у саопштењу. 
За "Слогу" су наступиле: Нела 
Чаушевић (капитен), Сара 
Бојанић, Тамара Маленчић, 
Јована Топић, Ана Даничић, 
Санела Мешић, Калина Вуја-
синовић, Марија Дамјановић, 
Лана Малић, Сумеја Вармаз и 
Марија Пилиповић. Тренери: 
Нина Латиновић и Уна Мила-
на Пјевић.

ЖФК "СЛОГА": ТРЕЋЕ МЈЕСТО НА ТУРНИРУ У ЗАВИДОВИЋИМА

Текст: КВ 

Рукометни клуб "Приједор", у оквиру Седмог кола Друге 
лиге Републике Српске, побиједио је РК "Сава" из Брода 
са 35:23.
"Утакмицу је одликовала јака одбрана и брз проток лоп-
те у нападу наших рукометаша, што је резултирало ви-
соком побједом. Наша хоботница Бошко Крагуљ, на голу 
је са поново 20-так одбрана био на висини задатка, док 
је најефикаснији код Приједорчана био Давид Ђаковић 
са 10 погодака", саопштено је за из РК "Приједор". 
Истакли су се и Огњен Пузић са осам, Славко Давидо-
вић и Алек-
сандар Муд-
ринић са по 
пет, те Коста 
Стевандић са 
четири погот-
ка. У оквиру 
Осмог кола, 
рукометаши 
"Приједора" 
угостиће еки-
пу "Борац 2".

ПОБЈЕДА РУКОМЕТАША 
"ПРИЈЕДОРА" ПРОТИВ "САВЕ"
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ПРИЈЕДОРСКИ 
ИНФОРМАТОР

ХИТНЕ СЛУЖБЕ 
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме
САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије
КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА
Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe
УСТАНОВЕ
Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд
ЗДРАВСТВО
Дом здравља
Болница
АПОТЕКЕ
Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије
МЕДИЈИ
РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo
ТУРИЗАМ
Туристичка 
организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича
УСТАНОВЕ
Метеоролошка станица
Пошта Приједор
Основни Суд
Дјечији вртић "Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални рад

122
124
123

1185
125

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

052/231-288
052/238-411

052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

052/240-200
052/232-863
052/911-822
052/211-239
052/233-303

052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

052/232-285
052/233-980
052/211-420
052/243-020
052/233-750
052/231-967

Посљедњи поздрав драгој мајци

МИЛОСАВКИ (рођ. Марић) ИВКОВИЋ
(1933 - 2023)

Драга мајко, хвала ти за љубав и пажњу коју си несебично 
пружала свима нама.  Никада те нећемо заборавити.
Твоји: кћерка Драгиња, зет Мирослав, унук Оливер, 
праунуци Лиса и Давид, брат Тодор, снаха Слободанка са 
породицом и остала многобројна родбина и пријатељи.

МИЛОВАН - ЦРНИ ЛУКАЧ
Дана 2.12.2023. навршава се девет година без тебе, 
недостајеш.
Твоја супруга Јања, син Бојан, кћерка Божана, унуке 
Габријела и Викторија и зет Мишо.

18525

Тата, још једна година прође

МАРИНКО (Луке) ВУЧИЋЕВИЋ
Из Великог Паланчишта
(10.5.1927 - 30.11.2017)

Љубав и сјећање не одлазе с временом 
- држе се у срцу.

Много те волимо.
Твоји најмилији.

131/23

Дана 2.12.2023. навршавају се три 
године како нас је напустио наш вољени 

супруг, отац и деда

МИЛЕНКО МИШЉЕНОВИЋ
Испунио си наше животе бескрајном 
љубављу, подршком и заштитом.
Недостајеш!
Супруга Биљана, дјеца Теодора и 
Бранислав са породицама.

18522

Дана 1.12.2023. 
навршавају се четири 
године од смрти моје 

вољене супруге

МИРЈАНЕ УЗЕЛАЦ
(1960 - 2019)

Недостајеш ми за све што долази.
Твој Милорад.

18526
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ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА ЧУВАМО

40 ДАНА

“MERIDIAN”, akcionarsko društvo za transport i logistiku Banja 
Luka, Branka Perduva bb, Telefon: 051/212-184

objavljuje 

O G L A S
o prodaji nekretnina 

 PRODAJU SE nekretnine u Prijedoru, Lamovita bb, vlasništvo 
“Meridian” a.d. Banja Luka sa 1/1 dijela upisane u zk ul. br. 139 k.o. 
Omarska k.č. br. 1262/1 i PL br. 1183 k.o. Omarska k.č. br. 1128/3 koje u 
naravi čine kuća, poslovni prostor i zemljište ukupne površine 1.157 m2.
Nekretnine iz tačke 1. ove odluke prodaju se po cijeni od 270.000 KM.                           
 
 Kovertirane ponude dostaviti sa punom adresom i kontakt 
osobom u roku od deset dana od dana objavljivanja oglasa, na adresu:
 “MERIDIAN” a.d. Banja Luka, Branka Perduva bb, 78.000 Banja Luka,
 sa naznakom: „ Za oglas- ne otvarati“

 Prispjele ponude pregledaće komisija formirana odlukom 
generalnog direktora i o izboru najpovoljnijeg ponuđača istog će 
obavijestiti u roku od tri dana od dana zaključenja oglasa.
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Текст:  КВ

У посљедњем колу је-
сењег дијела сезоне 
Прве лиге Републи-
ке Српске, фудбале-
ри “Рудар-Приједора” 
одиграли су неријеше-
но на домаћем терену 
у сусрету са “Радником” 
из Бијељине. Резултат 
је на крају утакмице 
био 1:1. Гол за ФК «Рад-
ник” постигао је Стјепа-
новић у петом минуту, 
а за “Рудар-Приједор” 

Пекија из пенала у 81. 
минуту утакмице. “Рад-
ник” је задржао  лидер-
ску позицију на табели, 

са 39 освојених бодова, 
а ФК «Рудар-Приједор” 
заузима треће мјесто са 
32 освојена бода. 

"РУДАР-ПРИЈЕДОР" НЕРИЈЕШЕНО 
ПРОТИВ "РАДНИКА" 

Кошаркашки клуб 
“Хантерс” побиједио 
је екипу “Баскет 2000 
БЛ” резултатом 88:82 
у оквиру Друге лиге РС 
запад. По четвртина-
ма је било 28:8,14:25, 
25:21, 21:28. У утак-
мици двије младе и 
талентоване екипе, 
која је одлучивала о 
другом мјесту на табе-
ли, “Хантерси” су били 
успјешнији, чиме су 
наставили низ од чети-
ри побједе.

У Сарајеву је одржан “Г1 Балкан куп”, а 
Теквондо клуб “Љубија” представљао је 
Данило Вукотић који је остварио сјајан 
резултат. У конкуренцији 20 такмичара у 
својој категорији, остваривши двије побје-
де против представника Француске и Ср-
бије, освојио је бронзану медаљу и нове 
бодове на свјетској ранг-листи.  Ово так-
мичење окупило је 869 учесника.

У Сарајеву је проте-
клог викенда одржан 
23. “Balkan Taekwondo 
championship”, на којем 
су наступили чланови 
приједорског Теквондо 
клуба “Љубија”. Так-
мичило се осам чла-
нова овог клуба, који 
су освојили шест ме-
даља, три сребрне и 
три бронзане. Сребр-
не медаље освојили су 
Божидар Пилиповић, 
Кристијан Тимарац и 
Наташа Илић, а бронза-

не Милош Стојановић, 
Андреј Тимарац и Со-
фија Вукотић. На овом 
престижном првенству, 

учествовало је преко 
600 такмичара из 11 зе-
маља.

У оквиру Oсмог кола 
Првенства БиХ за ко-
шаркаше, КК “Прије-
дор-Спартак” на до-
маћем паркету након 
продужетка, побије-
дио је ОКК «Слобода” 
из Тузле са 102:98. КК 
“Приједор Спартак” је 
седми на табели са 11 
освојених бодова. У де-
ветом колу, које се игра 
2. децембра, КК “Прије-
дор-Спартак” састаје се 
са КК «Леотар” из Тре-
биња. 

БРОНЗА ЗА ДАНИЛА 
ВУКОТИЋА НА "Г1 

БАЛКАН КУПУ"

СЈАЈАН НАСТУП ЧЛАНОВА ТКД "ЉУБИЈА" 
У САРАЈЕВУ

ПОБЈЕДА КК "ПРИЈЕДОР-СПАРТАК" 
ПРОТИВ ОКК "СЛОБОДА" 

"ХАНТЕРСИ" УСПЈЕШНИЈИ У ДЕРБИЈУ 
ДРУГЕ ЛИГЕ РС ЗАПАД

У Источном Сарајеву 
одржан је Трећи мемо-
ријални турнир “Горан 
Самарџија” у органи-
зацији Џудо клуба “Фа-

мос”. Џудо клуб “Ко-
зара-Жељезничар” из 
Приједора наступио је 
са пет такмичара који 
су остварили добре ре-

зултате. Прво мјесто 
освојила је Лана Пав-
ковић, а друга мјеста 
Марија Кецман и Бојан 
Бокан. На Турниру је 
учествовало око 430 
такмичара из Слове-
није, Хрватске, Србије, 
Бугарске и БиХ. Члано-
ви Џудо клуба “Козара-
Жељезничар” до краја 
године наступиће на 
још два турнира, а биће 
одржана и полагања за 
ниже и више ученичке 
појасеве. 

УСПЈЕШАН НАСТУП ЏУДИСТА 
"КОЗАРА-ЖЕЉЕЗНИЧАРА" 

У посљедњем 11. колу 
јесењег дијела Првен-
ства, Куглашки клуб 
“Рудар” Приједор за-
биљежио је нову побје-
ду поразивши гостујућу 
екипу “Козаре” из Гра-
дишке резултатом 7:1, 
3485-3265 оборених 
чуњева.
“Утакмица са ’Коза-
ром’ је од самог почет-
ка ишла само у једном 
смјеру, а то је на крају 
резултирало сигур-
ном побједом ’Рудара 
’. Ђорђе Паштар био 
је најбољи појединац 
овог меча са оборених 
623 чуња, док је у екипи 
гостију запажен наступ 
имао Драган Кулаш са 
593 чуња”, наводе за 
“Козарски вјесник” из 
КК “Рудар” Приједор.
Додају да пет домаћих 
побједа, четири го-

стујуће и само два по-
раза у гостима, дају 
рударима право на за-
довољсто оствареним у 
полусезони. Тај скор их, 
заједно за “Посушјем”, 
оставља на врху табеле 
гдје обје екипе имају 
два бода предности 
над екипама бањалуч-
ке “Аде” и “Рудара” 

из Какња и вјероватно 
ће ове четири екипе 
увелико одлучивати о 
крајњем пласману и 
одредити прве три еки-
пе куглашке Премијер 
лиге БиХ, које ће зајед-
но са побједником купа 
БиХ осигурати учешће 
на међународним куп 
такмичењима.

ПОБЈЕДА КУГЛАША "РУДАРА" У 
ПОСЉЕДЊЕМ КОЛУ ПОЛУСЕЗОНЕ


